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L es Falles ja estan ací. Tot i que el 
cicle faller fa mesos que ha progra-
mat a Borriana actes com la pre-

sentació o l’exaltació de les Reines Falle-
res, i que durant les últimes setmanes les 
19 agrupacions hagen celebrat les seues 
pròpies presentacions oficials, el Pregó i 
la Crida celebrades als carrers i la plaça 
Major de la ciutat, obrin de forma oficial 
un mes sencer dedicat a la gran festa de 
la ciutat.

Des de les sis de la vesprada, quan la co-
mitiva oficial, amb la regidora de Festes, 

Lluïsa Monferrer al capdavant, ha recollit 
a la Reina Fallera Elena Collado Torralba 
al seu domicili, perquè pocs minuts més 
tard, fóra la Reina Infantil Silvia Martínez 
qui s’unira al Pregó, totes i cadascuna de 
les 19 agrupacions falleres de la ciutat 
han anat sumant a les seues falleres i 
membres a la desfilada prèvia a la Cri-
da. Tal com mana la tradició, el pregoner 
Diego Palomo Llidó ha cridat a la parti-
cipació i a viure de forma ben intensa un 
dels moments més preuats i esperats 
pels i les borrianenques com són les Fa-
lles. Després de la recollida de les dues 

LA CRIDA OBRI LA FESTA 
A LA PARTICIPACIÓ 
MULTITUDINÀRIA DE LES 
FALLES 

Les reines falleres, Elena Collado i Silvia Martínez participen 

del Pregó faller previ a la Crida a tota la ciutadania per “gaudir 

i viure intensament” les festes de Sant Josep d’aquest any 
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Reines, el pregó ha recorregut gran 
part dels carrers de la ciutat per anar 
incorporant a les representants de 
cadascuna de les agrupacions, que fi-
nalment s’han dirigit a la plaça Major 
on en la balconada de l’Ajuntament ja 
estava tot preparat per a aquest inici 
oficial de les celebracions que cada 
any arriba amb la “Crida”. 

Després de les paraules de les Reines 
Falleres que una vegada més han 
convidat tant a veïns i veïnes de Bor-
riana com a tots els visitants que de-
sitgen viure unes festes úniques com 
les Falles, ha estat l’alcaldessa Maria 
Josep Safont qui també ha volgut que 

tota la ciutadania siga partícip de les 
nostres festes més tradicionals i sim-
bòliques, i que es faja tant de forma 
cívica com intensa, perquè tal com ha 
desitjat tant a Elena com a Silvia, les 
Falles de 2017 queden sempre per al 
record. El castell de focs artificials ha 
tornat a posar, un any més, el punt fi-
nal als actes del Pregó i la Crida que 
un any més anuncien que cada vega-
da està més a prop la setmana gran 
de Borriana, quan els monuments fa-
llers inunden els carrers de la ciutat i 
la tradició i la festa tornen a donar-se 
la mà en la màxima representació 
festiva, social i tradicional de la capital 
de la Plana Baixa.

El pregoner, Diego 

Palomo Lledó, va cridar 

a la participació a viure 

de forma ben intensa 

un dels moments més 

preuats i esperats per 

tots els borrianencs i les 

borrianenques, les reines 

falleres van convidar els 

veïns i veïnes a viure les 

Falles dede ben a prop



LA MERCÈ I EL BARRI VALÈNCIA  
GUANYEN ELS PREMIS ALS NINOTS 
INDULTATS DEL 2017

El ninot de la Falla de 
la Mercè de l’artista 
Loren Fandos s’imposa 
en la màxima categoria, 
mentre que la peça “El 
silenci de les mans”, de 
Paco Martínez Heredia, 
aconsegueix l’indult en 
infantil

falles

 

La sala d’exposicions del CMC La 
Mercè de Borriana presentava un 
espectacular aspecte minuts abans 

de fer pública la decisió presa per les 19 
agrupacions falleres de la ciutat a l’hora 
de votar pels Ninots Indultats d’aquest 
any. Especialment els exteriors on dese-
nes i desenes de fallers i falleres espera-
ven el moment que les Reines Falleres, 
Elena Collado i Silvia Martínez lliuraren 
les banderoles acreditatives dels “Ni-
nots” que aquest any se salvaran de la 
Cremà del 19 de març. Els crits d’alegria 
s’han escoltat en primera instància en 
les goles dels i les membres de la Falla 
del Barri de València, que de mans de la 
Reina Infantil, Silvia Martínez, saltaven 

d’alegria en saber que el Ninot perta-
nyent al monument infantil “El Silenci 
dels mans” era el més votat. La matei-
xa alcaldessa de Borriana, Maria Josep 
Safont, acompanyada de la regidora de 
Festes, Lluïsa Monferrer i del President 
de la Federació de Falles, Salvador Do-
ménech han volgut ser els primers a 
felicitar als representants del Barri de 
València.

A continuació, ha estat la màxima re-
presentant fallera de Borriana, la Reina 

Elena Collado Torralba, la que ha obert 
el sobre en el qual s’indica el nom de la 
Falla guanyadora del Ninot Indultat de 
2017 per més tard començar a desfilar 
entre totes les obres exposades i crear 
un silenci que fins al moment no s’havia 
viscut a la sala d’exposicions. Després 
d’una primera desfilada en la qual ha re-
passat tots i cadascun dels Ninots que 
optaven a ser indultats, Elena Collado no 
ha pogut aguantar un moment més el 
somriure en passar al costat dels repre-
sentants de la Falla de la Mercè, que han 
esclatat en crits d’alegria en saber que, 
per segon any consecutiu, han aconse-
guit el premi de el “Ninot Indultat” de 
les Falles de Borriana. 

D’aquesta forma, la Falla de la Mer-
cè s’emporta els 500 euros amb els 
quals es dota el premi en la màxima 
categoria, mentre que els de el Barri 
de València veuen premiat el seu Ni-
not amb 350 euros, en una exposició 
que es mantindrà oberta en el CMC La 
Mercè perquè tots els veïns, veïnes i 
visitants de la ciutat puguen contem-
plar les obres que aquest any s’han 
presentat per ser indultades. 



EL LLIBRET FALLER REPASSA TOTS ELS 
MONUMENTS I CRÍTIQUES QUE ES PLANTARAN 
AQUEST 2017 

La regidora de Festes de l’Ajunta-
ment de Borriana, Lluïsa Monfer-
rer, ha presentat junt a la Reina 

Fallera, Elena Collado, i la Reina Infantil 
Fallera, Silvia Martínez, l’edició de el Lli-
bret Faller corresponent a les festes de 
2017, i que  es pot adquirir en qualsevol 
dels quioscs i llibreries de la ciutat per 
un preu de tan sols 8 euros.

 Segons ha explicat la màxima respon-
sable de l’àrea municipal de Festes, 
“un any més estem molt satisfets de 
poder oferir una part més de les crea-
cions artístiques que es desenvolupen 

La regidora de Festes, 

Lluïsa Monferrer, presenta 

al costat de les reines 

falleres Elena Collado i 

Silvia Martínez una nova 

publicació del Llibret, del 

qual s'han editat un total 

de 1.200 exemplars

durant les Falles a la nostra ciutat, ja 
que el Llibret s’ha convertit en la guia 
perfecta per conèixer tant els esbos-
sos dels monuments, com la crítica de 
cada Falla o la composició de les corts 
de cadascuna d’elles”. Monferrer ha 
volgut “felicitar a la gent que ha tre-
ballat en l’edició de el Llibret i també 
a l’autora del cartell anunciador que 
també és la portada, Maria Piqueras”. 
Segons s’ha informat des de la ma-
teixa regidoria, s’han elaborat un total 

de 1.200 exemplars que des d’aques-
ta mateixa setmana es poden adquirir 
en la pràctica totalitat de les llibreries 
i quioscs de Borriana, i en ell es poden 
trobar “des dels esbossos de cadascun 
dels monuments tant grans com in-
fantils que es podran vore als carrers a 
partir del dia 15, a més de la crítica satí-
rica que inclouran cadascun d’ells o les 
entrevistes a les nostres falleres realit-
zades per la periodista Sofía Riego”, com 
ha recordat Monferrer. 

falles
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El vent que a primera hora del matí 
bufava des del riu cap al barri de Sant 
Blai de Borriana podia fer presagiar 
una menor afluència de veïns i veïnes 
a la tradicional Font del Vi amb la qual 
s’obren els festejos en honor al patró 
de la ciutat. Però tant la tradició dels 
actes com la devoció pel seu patró 
han pogut amb aquesta amenaça de 
baixes temperatures i des que a les 
nou i mitja del matí s’ha iniciat la lec-
tura dels gojos de Sant Blai i el poe-
ma dedicat al patró, fins i tot el cel ha 
paregut entendre la importància de la 
data i el sol ha començat a entrar per 
l’extrem est del Carrer del Calvari il·lu-
minant fins i tot el metall que forma 

LA FONT DEL VI TORNA A SER LA TRADICIÓ 
MÉS PARTICIPATIVA DE LES  

FESTES DE SANT BLAI 

una Font que ja començava a oferir 
el vi pels fins a sis orificis pels quals 
emana fins a arribar als gots. Després 
que sis membres del CEAM recorda-
ren èpoques passades, antics oficis, 
la vida en el camp o la tradició del dia 
de Sant Blai a través de la lectura de 
poemes i gojos en honor al patró, han 
estat les autoritats municipals les que 
han pogut inaugurar el ritual de reco-
llir el seu got de vi en la Font situada 
al centre del carrer.

Al costat de l’alcaldessa, Maria Josep 
Safont i de la totalitat dels represen-
tants municipals, també han volgut 
participar en el dia gran de Sant Blai, 
la diputada Elena Vicente, el Director 
General d’Obres Públiques Carlos Do-
mingo, el Subdelegat de Defensa, Ja-
vier Ferrer, el diputat autonòmic Jose 
Ramón Calpe i representants de dife-
rents poblacions veïnes, com l’alcal-
dessa d’Almassora Susanna Nicolau 
o regidors de La Llosa i Nules.

La cua que inicialment no pareixia 
aconseguir el tamany d’altres anys ha 
anat creixent fins arribar, precisament 
a l’alçada de l’ermita de Sant Blai, a uns 
150 metres de la Font. A poc a poc els 
milers de veïns i veïnes han desfilat 
per recollir de mans de les represen-
tants Falleres, amb les Reines Elena 
Torralba i Silvia Martínez al capdavant, 
els entrepans preparats a base de 
llonganissa i botifarra que han superat 
les 2.700 unitats durant l’hora i mitja 
de repartiment. Després d’omplir els 
seus gots en la font, els veïns i veïnes 
han anat buidant un carrer de Sant Blai 
que ha tornat a ser un formiguer a par-

Des de primera hora del 

matí les representants 

falleres de 2017 han 

repartit prop de 3.000 

entrepans i, a la Font, els 

veïns i veïnes han pogut 

degustar més de 200 litres 

de vi
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tir de les 13:30 hores quan de nou s’ha 
iniciat el repartiment de les conegudes 
“Calderes” cuinades pels membres de 
la Falla de Sant Blai. D’aquesta forma 
es tancava un matí en el qual també 
s’ha donat inici a la segona edició del 
festival EMAC en el CMC La Mercè.

Per a la vesprada quedaven reservats 
els actes més solemnes en honor al 

patró Sant Blai. Una vegada més, la 
tradicional processó ha eixit de la 
Plaça Major per recórrer els carrers 
de Sant Xotxim, Sant Vicent, El Pla, El 
Barranquet, i el carrer Sant Blai fins a 
arribar a l’ermita. A costat i costat de 
la comitiva i la figura del patró cente-
nars de persones han fet que, de nou, 
la processó siga un dels actes religi-
osos més seguits i multitudinaris, al-

hora que solemne i emotiu, dels que 
se celebren durant l’any a la capital de 
la Plana Baixa. Una vegada acabada la 
processó i amb Sant Blai de nou des-
cansant en l’ermita amb el seu nom, 
s’ha tancat la jornada de festa a Bor-
riana amb el castell de focs a la zona 
del riu, que també s’ha convertit en 
costum com a colofó del dia del patró 
de la ciutat. 

festes
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Després de la celebració 
del dia gran en honor al pa-
tró de Borriana, Sant Blai, la 
ciutat seguia preparada per 
celebrar durant el cap de 
setmana altres actes en-
globats dins de les festes, 
que han tornat a resultar 
multitudinaris i han tret al 
carrer a centenars de veïns 
i veïnes. Així ho ha fet la si-
sena edició de la Festa dels 
Paelles de Sant Blai, que 
un any més ha aconseguit 
reunir en la Terrassa Payà 
a prop de mil persones dis-
posades a gaudir d’una jor-
nada de germanor al costat 
de penyes, colles, quadrilles 
d’amics i famílies que una 

vegada més han respost a 
la crida dels organitzadors 
per tornar a deixar pràctica-
ment xicoteta la Terrassa.

Des de meitat matí, els pre-
paratius previs han comen-
çat a completar-se amb la 
col·locació de desenes de 
taules i centenars de cadi-
res que servirien, més tard, 
com a lloc de reunió al vol-
tant de la paella. A poc a poc 
la zona habilitada per al cui-
nat de les paelles s’ha anat 
omplint mentre en l’altre 
extrem de la plaça la ses-
sió del dj programada per 
a les hores prèvies al dinar 
animava als que intentaven 

NOU ÈXIT DE PARTICIPACIÓ EN LA SISENA 
EDICIÓ DE LA Festa de les Paelles  

DE SANT BLAI

evitar el fum que per mo-
ments alçaven les xicote-
tes ratxes de vent.

A la vesprada l’animació 
ha estat a càrrec de l’or-
questra Supermagic que 

durant diverses hores ha 
completat una jornada que 
sis anys després de la seua 
primera celebració, ja s’ha 
convertit en un referent 
dins de les festes en honor 
a Sant Blai. 

EL MERCAT MEDIEVAL TRASLLADA  
LA CIUTAT A L'EDAT MITJANA 

rades han pogut oferir els 
seus productes artesanals 
a la plaça Major de Borria-
na i els carrers més propers 
que s’han omplit d’aroma a 
encens i del so de les me-
lodies medievals que du-
rant tot un cap de setmana 
han ressonat a la ciutat. 
Una nodrida representació 
municipal encapçalada per 
l’alcaldessa Maria Josep 
Safont i la regidora de Fes-
tes, Lluïsa Monferrer ha 
assistit a la inauguració del 
Mercat i ha pogut compro-
var la gran varietat tant de 
productes com d’entrete-

niments programats dins 
la celebració. 

Tal com ha explicat la regido-
ra Lluïsa Monferrer, “de nou 
el Mercat Medieval ha fun-
cionat fins i tot per damunt 
de les nostres expectatives, 
ja que durant tot el cap de 
setmana hem vist com tant 
els veïns i veïnes de la ciutat 
com centenars de persones 
vingudes de pobles propers 
han pogut gaudir del bon 
ambient i d’alguns produc-
tes que són difícils de trobar 
fora d’aquest tipus de cele-
bracions”.  

Durant pràcticament cin-
quanta hores, la ciutat de 
Borriana ha viatjat en el 
temps amb la celebració 

del Mercat Medieval em-
marcat dins les festes en 
honor al patró, Sant Blai. 
Desenes i desenes de pa-

festes

 



Christina Rosenvinge  
TANCA AMB LA SEUA MÚSICA UNA 

MULTITUDINÀRIA SEGONA EDICIÓ DEL EMAC

La segona edició del festival 
EMAC, que fa tan sols un any 
s’estrenava a Borriana com un 

espai per acostar l’art modern i la 
música indie i electrònica de primer 
nivell i en directe a la ciutat, s’ha tan-
cat aquest diumenge a la capital de la 
Plana Baixa amb un balanç “molt po-
sitiu i esperançador” com han desta-
cat els organitzadors, Vicente Tormo, 
director del Festival, i Vicent Granel, 
regidor de Cultura, que coincidien en 
“destacar la bona resposta del públic 
que durant els tres dies i en els dife-
rents horaris de matí, vesprada i nit 
s’han acostat fins a Borriana per fer 
créixer tant en públic com en satisfac-
ció pel viscut en el festival”.

L’EMAC es reservava per a l’última de 
les actuacions de la programació, el 
plat més fort del festival, una Christi-
na Rosenvinge que durant la seua ac-
tuació en l’escenari amfiteatre de La 
Mercè ha fet oblidar el temporal que 
per moments bufava a l’exterior de 

Christina Rosenvige tanca una segona edició de l'EMAC. Tot i les inclemències 

meteorològiques només s’han hagut de desplaçar dues actuacions 

 a l’interior de la Mercè

buix en una Fira d’Artistes que també 
ha rebut nombrosos visitants durant 
tot el cap de setmana.

Després que tan sols hagen passat 
dues edicions de l’EMAC a Borriana, 
l’arribada en aquesta segona edició 
d’artistes com Dj Coco, la mateixa 
Christina Rosenvinge, Balago, Geo-
grafies o CARLA han provocat “una 
resposta immediata i molt positiva 
per part del públic que seguix aquest 
tipus d’estils musicals, per la qual 
cosa estem molt contents de vore 
com el treball previ i els tres dies de 
festival han funcionat sense cap in-
cidència i el públic ens ha fet arribar 
la seva satisfacció tant pel cartell, els 
horaris i programacions artístiques 
que també tenen el seu protagonis-
me en el festival”, tal com destacava 
l’edil Granel, que a més ha afirmat que 
“sembla que l’EMAC s’ha fet gran en 
molt poc temps, el que significa que 
el nostre intent de diversificar l’ofer-
ta cultural de la nostra ciutat està 
funcionant i esperem que seguisca 
creixent en els propers anys i edicions 
futures de l’EMAC”. 

l’edifici de Cultura municipal. Amb un 
pati de butaques ple, es tancava una 
vesprada en la qual també han estat 
protagonistes altres dos dels grans 
atractius de l’EMAC de 2017, CARLA 
i Half Waif. 

Mentre sonaven les notes en el esce-
nari anfiteatre, al voltant del pati de 
butaques les prop de trenta artistes 
continuaven mostrant la seUa obra i 
creacions en pintura, fotografia o di-

ACTUALITAT

8 |  9



LA CURSA DE SANT BLAI REUNEIX  
MILERS DE PERSONES EN LA CITA  
ESPORTIVA MÉS MULTITUDINÀRIA 

DE L’ANY

Hi ha hagut que aguantar fins a dos ajorna-
ments a causa de diferents temporals que 
han afectat a Borriana durant l’últim mes, però 
l’espera i la paciència han valgut la pena vist 
l’espectacle que durant tot un matí s’ha pogut 
vore en El Pla i els carrers cèntrics de Borriana, 
on milers de persones han tornat a convertir la 
Cursa de Sant Blai en una de les cites esporti-
ves més especials i multitudinàries de tot l’any. 
Quan encara no havien sonat les nou del matí 
al campanar de la Basílica de Sant Salvador, les 
desenes de voluntaris i voluntàries i els treba-
lladors del SME ja feien ressonar la música que 
durant hores ha animat l’ambient en la Cursa 
de Sant Blai. I des del primer tret d’eixida que 
donava inici a la primera de les categories par-
ticipants en la Cursa, les voreres i voltants del 
Pla s’han convertit en les graderies perfectes 
per a familiars que no han volgut perdre’s als 
més menuts i menudes de la ciutat corrent pel 
centre històric de Borriana.

A mesura que ha anat avançant el matí cada 
vegada eren més els que volien formar part de 
l’espectacle esportiu, i una vegada ha acabat 
l’última de les carreres en categoria absoluta, 
l’organització ha informat que han estat prop 
de 1.500 les persones que en algun moment 
del matí han pres part en la Cursa de Sant Blai.

Els representants municipals han estat els en-
carregats de lliurar els premis als tres primers 
classificats de cadascuna de les categories. 
Així, l’alcaldessa Maria Josep Safont i els regi-
dors d’Esports, Vicent Granel, de Via Pública, 
Vicent Aparisi i de Turisme, Santiago Zorío, han 
lliurat els trofeus. Ha estat Granel qui ha decla-
rat que “la Cursa de Sant Blai és, segurament, 
la carrera més especial de l’any a Borriana, ja 
que a més del seu caràcter no competitiu i de 
foment de la pràctica esportiva, cal sumar-li 
que fins als xiquets i xiquetes més menuts de 
Borriana tenen l’oportunitat de col·locar-se el 
seu dorsal i sentir-se per primera vegada cor-
redors i corredores”.

Projecte “Joves per Borriana”. En l’última de les 
carreres celebrada durant el matí, també han 
pres parte les persones que formen el projec-
te “Joves per Borriana”, que pretén col·laborar, 
ajudar i gestionar una major participació de les 
persones amb diversitat funcional en els actes 
que es programen a nivell cultural, esportiu o 
d’oci a la ciutat. Així, des dels alumnes del CEE 
Pla d’Hortolans, fins a les membres del col·lec-
tiu Acodis han pres l’eixida en la categoria ab-
soluta per completar aquesta primera iniciativa 
del projecte que ha deixat demostrat que tots i 
totes poden participar en la Cursa de Sant Blai. 

1.500 corredors i corredores de totes les edats converteixen el 

centre de la ciutat en el circuit perfecte per a disfrutar de cinc hores 

dedicades a la pràctica esportiva

Categories I Primers 
Classificats Cursa  
De Sant Blai 2017:

Absoluta Femení:
1. Noemí Lázaro
2. Victoria Venhrusova
3. Lucía Fernández Nebot

Absoluta Masculí:
1. Ayoub Zerbout
2. Jorge Bornay
3. Francisco Fernández

Cadet Femení:
1. Claudia Martínez Giménez
2. Sandra Ferrer Giménez
3. Maria Moles Alonso

Cadet Masculí:
1. Andrés Claramonte
2. Mohamed Allali
3. Niza Lofti

Infantil Femení:
1. Victoria Venhrusova
2. Alejandra Grinó Tirado
3. Carla Beltran Juan

Infantil Masculí
1. Borja Garcia Tomás
2. Miguel Barrio
3. Saul Escoín Pons

Aleví Femení:
1. Lucía Fernández
2. Carmen Oliver Chordà
3. Lorena Anda Vila

Aleví Masculí
1. Yasim Azzouzi
2. Marcos Garcia Viñes
3. Félix Gálvez Chiva

Benjamí Femení:
1. Irene Saura López
2. Lorena Morilla Sánchez
3. Zainab Ouardi Ouardi

Benjamí Masculí:
1. Hugo Pérez
2. Adam Boulhadi
3. Luís Martínez

Prebenjamí Femení:
1. Nayara Moreno Cardet
2. Shayla Moreno Cardet
3. Vera Fernández

Prebenjamí Masculí
1. Miguel Casinos Segarra
2. Joan Barres Cruz
3. Héctor Gaspar Navarro

Prebenjamí Femení 2:
1. Malak Mamouni
2. Marw Ouadad
3. Rocío Compañ Tormo

Prebenjamí Masculí 2:
1. Raul De La Vela
2. Félix Morrilla
3. Quique Santos

esports

 



EL SEGON TEMPORAL DE VENT  
I PLUGES OCASIONA INCIDÈNCIES PER 
CAIGUDES D'ARBRES 
Es va haver d’interrompre el Mercat a la Mar, mentre que Policia Local, Via Pública i el 

Consorci de Bombers van atendre caigudes d’arbres, uralites o tanques de seguretat

Tan sols quinze dies després supor-
tar un dels temporals més durs dels 
últims mesos, Borriana ha viscut una 
altra jornada mirant al cel i protegi-
da del vent a causa del temporal que 
durant tota una jornada ha posat en 
alerta taronja al conjunt del territori 
valencià.

A primera hora del dia, els tècnics i 
treballadors del Servei Municipal d’Es-
ports de Borriana analitzaven les últi-
mes previsions però van resoldre ràpi-
dament la suspensió de la tradicional 
Cursa de Sant Blai que cada any se ce-
lebra pels principals carrers de la ciutat 
durant les festes en honor al patró.

Des de la regidoria de Seguretat i Po-
licia Local s’ha anat informant a tra-
vés de xarxes socials sobre l’evolució 
del temporal de vent que en diferents 
punts de la província ha deixat ratxes 
de vent properes als 100 quilóme-
tros per hora. Així, a les deu del matí 
la Policia ja havia atès una caiguda 
d’una uralita d’una teulada del carrer 

Barranquet, i en el camí Santa Pau ha 
retirat una tanca arrencada pel vent 
al costat d’una empresa de materials 
per a la construcció. El mateix succeïa 
al carrer Germanies amb la caiguda 
de plaques d’uralita, lloc fins al qual 
també es van desplaçar els bombers 
del Consorci per solucionar la situació. 

En el conjunt del terme municipal es 
van registrar diverses caigudes d’ar-
bres, com en el Camí la Cossa, on els 
mateixos propietaris d’una quadra es 
van encarregar de tallar i retirar el pi 
caigut. També durant el matí es van re-
tirar diverses branques caigudes dels 
arbres situats en l’avinguda Mediterrà-
nia, així com en la carretera de Nules on 
es va haver d’actuar per evitar que un 
arbre caigués sobre diversos vehicles.

El màxim dany material de la jornada 
s’ha registrat, precisament, al costat 
de l’ermita de Sant Blai, on la caiguda 
d’enderrocs ha provocat danys en un 
dels vehicles aparcats en el pàrquing 
situat al costat del temple.

actualitat
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LES OBRES DE NETEJA I CONDICIONAMENT DE 
LES PLATGES ESTARAN FINALITZADES EN UN MES 

Els primers treballs se centren a desbloquejar de les eixides al mar de les goles, 

totalment sepultades pel temporal de vent i mar, que ha deixat les platges plenes de 

pedres i roques

L’alcaldessa de Borriana, 
Maria Josep Safont, i els 
regidors de Poblats Ma-
rítims, Vicent Aparisi, i de 
Turisme, Santi Zorío s’han 
desplaçat fins a la platja de 
l’Arenal per comprovar el 
volum de les obres de ne-
teja de les platges borria-
nenques després de l’anà-
lisi de les conseqüències 
de l’últim temporal que ha 
afectat a la ciutat. Segons 
ha explicat el mateix Apa-
risi després de la trobada 
amb diversos treballadors 
de Via Pública, “els pri-
mers treballs, a causa de 
la urgència, tenen com a 
objectiu el desbloqueig de 
les tres eixides a la mar 
de les conegudes goles, 
ja que després del tem-
poral i tota l’expulsió de 
sediments del mar, havi-
en quedat completament 
soterrades, així que era la 
prioritat”. 

Els treballs 

han començat 

a la zona de la 

Malva-rosa i 

continuaran 

per la resta 

de les platges 

afectades

“
Després de comprovar 
com la primera de les ei-
xides al mar situada just 
enfront de la zona de la 
Malvarrosa ja ha estat ne-
tejada i ha quedat de nou 
oberta el pas de l’aigua, 
els representants munici-
pals han pogut comprovar 
com el conducte situat a 
la zona de l’Arenal estava 
cobert per prop de metre 
i mig de terra i pedres. És, 
precisament, el punt on la 
maquinària contractada 
pel mateix consistori, ha 
estat treballant per “in-
tentar obrir de nou l’eixida 
fins al mar, que tal com 
podem vore serà un dur 
treball, ja que el temporal 
va fer que l’acumulació de 
pedres i sediments cobrira 
per complet els conduc-
tes, arribant en algunes 
zones fins a gairebé dos 
metres”, tal com també 
explicava Zorío. 

Des de les regidories de Po-
blats Marítims i Turisme ja 
s’ha anticipat que “una ve-
gada acaben els treballs de 
neteja d’aquestes eixides 
cap al mar, calculem que 
caldrà estar prop d’un mes 
per poder retornar les plat-
ges al seu aspecte natural, 
ja que les labors de retira-
da de pedres es preveuen 
molt costoses, i a elles cal 

sumar-li, més tard, el dipò-
sit de sorra que caldrà rea-
litzar perquè la zona quede 
totalment adequada per a 
l’arribada del bon temps i 
de la majoria de persones 
que visiten les platges”.

Tots dos han confirmat, a 
més, que “de moment és 
el consistori el que por-
ta endavant els treballs 
de neteja i adequació de 
les platges, però esperem 
que tant la Diputació com 
el Govern Central puguen 
complir amb els terminis 
estipulats d’anàlisis de la 
situació i posteriors do-
tacions econòmiques per 
així poder acabar unes la-
bors que suposen un cost 
important per a les arques 
municipals i en les quals 
han d’implicar-se totes les 
institucions públiques amb 
influència sobre el nostre 
litoral”.

actualitat

 



L’IES Jaume I de Borriana i 
el CEAM van arribar fa uns 
mesos a l’acord de portar 
endavant la nova tècnica 
de l’“aprenentatge-servei” 
al seu programa de treball 
conjunt entre l’alumnat del 
centre educatiu i els usu-
aris i usuàries del CEAM. 
L’Alcaldessa de Borriana, 
Maria Josep Safont, ha vi-
sitat al costat de la direc-
tora del centre educatiu, 
Mari Carmen Usó i el del 
Centre d’Atenció als Ma-
jors, Diego Becerra, per 
comprovar de primera mà 
com “és més que palpa-
ble i podem observar com 
l’objectiu dels programes 
d’aprenentatge-servei 
que és que tots els partici-
pants traguen algun profit 
a nivell cognitiu o d’acu-
mulació d’experiències, es 
complix a la perfecció, ja 
que tant els i les joves es-
tudiants guanyen en segu-
retat, capacitat explicativa 
o, simplement, paciència, i 
els majors reforcen les se-
ues habilitats cognitives, 
s’acosten a l’ús de noves 

ÈXIT ROTUND EN L’APLICACIÓ DEL 
PROGRAMA D’APRENENTATGE-SERVEI DE 
L’IES JAUME I I EL CEAM DE BORRIANA 

tecnologies o realitzen 
exercicis físics per millorar 
o mantenir la seua salut”. 

És només la primera part del 
programa, ja que més enda-
vant, seran els i les majors 
del CEAM qui es desplacen 
fins a l’Institut per compartir 
experiències i traslladar co-
neixements a l’alumnat, per 
completar el programa amb 
una acció de barri, en la qual 
els mateixos alumnes se-
guiran aplicant els concep-
tes de “poder convertir un 
aprenentatge en un servei a 
l’entorn social o físic que els 
envolta a través de l’anàlisi 
de les necessitats o urgèn-
cies de la zona de la ciutat 

en la qual se situa el centre 
i així poder aplicar solucions 
consensuades i dialogades 
entre tots i totes”, com expli-
cava la directora del centre 
educatiu, Mari Carmen Usó. 

Per la seua banda, el di-
rector del centre per a 
majors, Diego Becerra, es 
mostrava “molt satisfet 
del funcionament i la res-
posta dels nostres usuaris 
i usuàries, ja que tan sols 
cal pegar una mirada a les 
tres aules que tenim i vore 
com s’han bolcat en la ini-
ciativa ja que han entès 
amb molta rapidesa les 
millores que tant a nivell 
cognitiu, com a físic o de 

relacions socials els pot 
aportar”.

En la primera de les sales 
s’ha pogut veure com fins 
a quatre alumnes de l’Ins-
titut s’encarregaven de dos 
grups en els quals aplicaven 
diferents tècniques a través 
de fitxes, exercicis de comu-
nicació o de càlcul per a l’es-
timulació a nivell cognitiu 
d’aquells majors amb ma-
jors problemes de memòria 
o percepció de conceptes 
matemàtics o lingüístics. 

En la segona de les sales, 
era l’activitat física a través 
del programa d’“envelli-
ment actiu” la que marcava 
el ritme. Prop de trenta ma-
jors del CEAM s’esforçaven 
per seguir les directrius de 
l’alumnat del Jaume I. I en 
l’última de les sales, eren 
els ordinadors amb la na-
vegació per internet, les 
comunicacions a través de 
les xarxes o el simple trac-
tament de textos els que 
encuriosien i entusiasma-
ven els i les majors.
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LA CONSELLERA MARIA JOSÉ SALVADOR VISITA 
LES OBRES DE LA REHABILITZACIÓ DE NOU 
HABITATGES MÉS PER A LLOGUER SOCIAL 

Borriana, i en concret 
el barri de la Bos-
ca a la seua plaça 

de Tomás y Valiente, han 
rebut la visita de la Con-
sellera d’Habitatge, Obres 
Públiques i Vertebració del 
Territori, Maria José Salva-
dor, que al costat de la nova 
directora del EIGE, Helena 
Beunza, han pogut com-
provar com les obres de 
rehabilitació de nou nous 
habitatges estan pràctica-
ment acabades. A la seua 
arribada, l’alcaldessa Maria 
Josep Safont i el regidor de 
Serveis Socials, Manel Na-
varro han rebut a les repre-
sentants del Consell amb 
“la satisfacció de vore com 
la col·laboració entre Con-
selleria, EIGE i Ajuntament 
de Borriana està funcio-
nant a la perfecció, i només 
cal vore que després d’una 
primera campanya d’obres, 
ara podrem lliurar en breu 
nou habitatges més per a 
les famílies de Borriana”, 
tal com ha explicat Safont. 

Al costat de la represen-
tació municipal, la Conse-
llera ha visitat fins a tres 
pisos que ja estan com-
pletament rehabilitats i 
reformats i, pels quals, 
més tard, s’han lliurat les 
claus a les famílies al ma-
teix Ajuntament. Després 
de conèixer al detall la 
dotació de cadascun dels 
habitatges i comprovar 
que en breu s’acabaran 
les obres en sis habitatges 
més, Salvador ha mani-
festat que “en primer lloc, 
cal agrair la possibilitat de 
vindre fins a Borriana per-
què com més m’agrada 
anar als municipis és ve-
ient que les inversions i les 
obres ja estan realitzades, 
per la qual cosa venim amb 
els deures fets». Salvador 
també ha fet balanç del 
treball fet fins ara a la ciu-
tat i ha recordat que “hem 
invertit 210.000 euros en 
un total de 28 habitatges 
que a més de reformar, 
s’adjudiquen amb rapi-

desa, ja que, lamentable-
ment, en l’etapa del Partit 
Popular moltes d’aquestes 
zones estaven totalment 
oblidades amb el que més 
tard calia lluitar contra 
l’ocupació il·legal. Per tant, 
el millor és adjudicar rà-
pidament, complint totes 
les exigències en aquest 
tipus de lloguers soci-
als, i així ho estem fent”. 
Per la seua banda, l’alcal-
dessa també ha volgut 

“agrair tot el que s’està 
fent a Borriana gràcies al 
suport i la col·laboració 
amb la Conselleria, ja que 
en poc temps hem acon-
seguit realitzar projectes 
importants com la cons-
trucció de la carretera del 
Port o la construcció del 
col·legi Cardenal Tarancón, 
durant molts anys pro-
jectes totalment oblidats, 
com es el cas, també, dels 
habitatges socials”. 
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La regidoria d’Hisenda de l’Ajunta-
ment de Borriana ha fet públic l’acord 
aconseguit amb l’entitat finance-
ra ABANCA per a la contractació de 
l’operació de préstec destinat a part 
de les inversions que el consistori 
portarà endavant durant l’exercici 
de 2017. Després que el passat 17 

de febrer es tanqués el termini de 
presentació d’ofertes per part de les 
entitats bancàries, l’adjudicació ha 
correspost a ABANCA, que imposa-
rà tan sols un 0,30% d’interessos de 
la xifra total per la qual es contracta 
el crèdit, 433.000 euros destinats 
a un bon nombre d’inversions con-
templades per executar pel 2017. Tal 
com ha explicat la màxima respon-
sable de l’àrea econòmica municipal, 
Cristina Rius “es tracta de projectes 
com el de la renovació informàtica, la 
construcció de nínxols en el cemen-
tiri, l’accessibilitat als carrers de la 
ciutat, els terrenys necessaris per al 
carril bici del Grau, la pavimentació de 
vies públiques, la millora per al centre 
comercial de Borriana o l’adquisició 
d’un vehicle especialitzat per al de-
partament de Via Pública, amb el que 
creiem que són inversions realment 
importants per a la ciutat i que a més 
es pagaran amb un préstec amb un 

interès que permet seguir no pressi-
onant a les arques municipals”.

Tal com ha explicat la mateixa Rius, 
“tenint en compte les pautes mar-
cades des del Ministeri en matèria 
de contractació de préstecs i veient 
que el límit en la Prudència Finance-
ra és del 0,64 per cent, creiem que 
el conjunt de la ciutat de Borriana ix 
guanyant en haver de pagar un in-
terès que a penes supera el 0,3 per 
cent, encara que aquestes limitaci-
ons marcades pel govern central fan 
poc atractiva l’oferta i, en ocasions, 
dificulten trobar entitats que vulguen 
realitzar els préstecs”. Segons es de-
talla en la documentació de l’adjudi-
cació, el termini total és de sis anys, 
amb un de carència i cinc d’amortit-
zació, que a més queda estipulat que 
es realitzarà de forma “constant i tri-
mestral” i amb un interès inicial del 
0,301 per cent. 

HISENDA ACONSEGUEIX L'INTERÉS MÉS BAIX 
POSSIBLE EN L'ADJUDICACIÓ DEL PRÈSTEC PER A 
INVERSIONS PER AL 2017 

Després de l’informe de contractació de l’operació de préstec, l’interès que s’haurà de 

pagar a ABANCA pels 433.000 euros serà de tan sols el 0,301%
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El pati de butaques del CMC La Mercè 
s’ha quedat menut en diversos mo-
ments de la jornada per la presència 

de centenars d’estudiants que en les tres 
sessions en les quals ha quedat dividida 
L’Aula del Futur han pogut conèixer el fun-
cionament de les impressores 3D, que tal 
com s’ha explicat durant les xerrades, po-
den arribar a ser una eina clau dins de les 
noves tecnologies en «menys temps del 
que la gran majoria creu».

El regidor de Noves Tecnologies a 
Borriana, Cristofer Del Moral, no 

L'AULA DEL FUTUR CONGREGA PROP  
DE 400 ESTUDIANTS EN UNA JORNADA 

D'INNOVACIÓ TECNOLÒGICA 

La Regidoria de noves Tecnologies ha acostat a l'alumnat dels diferents centres 
educatius el funcionament de la impressió en 3D

ha volgut perdre’s la primera de les 
sessions del dia i després d’observar 
«l’interès que han mostrat tant els 
més menuts com aquells alumnes 
de secundària que després han pas-
sat per La Mercè, crec que ha estat 
tot un encert portar fins a la nostra 
ciutat una iniciativa tan innovadora 
com interessant pel possible futur 
laboral d’aquests joves, ja que poden 
incorporar alguns coneixements que 
per la seua relativa recent creació no 
posseïxen altres persones que ja es 
troben al món laboral».

Si en la primera de les sessions eren 
els estudiants de primària els que, 
en moltes ocasions, es mostraven 
molt interessats a conèixer més 
sobre el treball de les impressores 
3D, a continuació, han estat els de 
secundària de diversos centres de 
la ciutat, els que han pogut com-
provar i conèixer de molt a prop el 
procés de creació d’aquestes noves 
impressores. Tal com explicava el 
mateix Del Moral «precisament ser 
una de les primeres ciutats que a ni-
vell provincial porta aquesta «Aula 
del Futur» perquè els estudiants 
de Borriana puguen avançar certs 
coneixements o conceptes sobre 
les últimes tendències a nivell de 
noves tecnologies, ha estat un dels 
motors de l’organització de l’acte, i 
ara només cal esperar que en poc 
temps siga alguna de les perso-
nes presents en La Mercè la que es 
convertisca en precursora i utilitze 
aquestes innovadores tècniques en 
els seus processos de creació o les 
seves tècniques de treball». 
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MÉS DE 120 VEÏNES I VEÏNS REPOBLEN  
EL CLOT DE LA MARE DE DÉU 

L’Ajuntament pretén controlar l’expansió d’espècies exòtiques invasores

L a regidoria d’Urbanisme i Medi 
Ambient de l’Ajuntament de 
Borriana, en col·laboració amb 

la Fundació Limne, ha organitzat 
durant el cap de setmana una jor-
nada de voluntariat ambiental on 
125 veïns i veïnes del municipi van 
apropar-se al Clot de la Mare de Déu 
a plantar espècies autòctones de ri-
bera a les zones on consistori ha es-
tat retirant, durant el darrer exercici, 
vegetació invasora.

Bruno Arnandis, regidor d’Urbanis-
me i Medi Ambient, ha dit que “la 
plantació dels exemplars de salzes, 
mimberes i la resta d’espècies tria-
des per Limne i el CIEF ajudarà a  
ampliar la zona verda de l’estany de 
la Vila i oferirà refugi i llocs de cria a 
la fauna local”. Arnandis destaca, a 
més, que “el proper cap de setmana 
es torna a convocar a la ciutadania a 
una nova jornada de plantació”.

El gruix de plantacions previstes a la 
zona permetrà l’establiment de vora 
600 exemplars de diverses espècies 
de salzes i tamarits, principalment, 
amb alguns exemplars de canya jueva.

Una espècie que  
es creia desapareguda
La canya jueva (Arundo micrantha) 
es diferencia de la invasora (Arundo 
donax) en que la primera és més xi-
coteta, amb fulles un tant blavoses i 
presencia d’espigues grans tenyides 
de color negre a causa d’un fong que 
les acompanya. Sales Tomás, direc-
tora de la Fundació Limne, assenyala 
que “no creix en monocultiu com la 
invasora, sinó en mates aïllades i no 

té rizoma, sinó arrels llargues que 
formen cercles i contribuïxen a fixar 
el substrat, amb propietats similars 
al canyís”.

Es tracta d’una planta autòctona que 
es creia extingida al nostre territori, 
redescoberta fa un parell d’anys. El 
redescobriment d’esta espècie au-
tòctona i amenaçada va fer necessa-
ri la posada en marxa de mesures de 

conservació com ara la seua inclusió 
a projectes de restauració. L’espècie 
arriba al Clot de la Mare de Déu en 
ser un espai propici, a juí del Centre 
per a la Investigació i Experimentació 
Forestal (CIEF) i el Servici de Vida Sil-
vestre de la Generalitat Valenciana, 
que també han aconseguit repro-
duir la planta a través dels escassos 
exemplars que s’havien censats ori-
ginalment.
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FAMÍLIES D’ARTISTES AL CMA

Vora 100 activitats per a un públic d’1 a més de 80 
anys permet al Centre Municipal d’Art Rafel Martí de 
Viciana tenir famílies senceres aprenent música, dansa 
i arts plàstiques 

Pilar, de 48 anys, aprofita el migdia 
per a fer classes de cant al segon pis 
del Centre Municipal de les Arts Rafel 
Martí de Viciana (CMA). Unes classes 
més enllà, a la mateixa hora, la seua 
filla Victòria, de 9 anys, aprén a tocar 
la viola i el piano. A la vesprada és el 
torn de Laura, de 12 anys i germana 
de Victòria. Ella és una apassionada 
de la guitarra elèctrica. Son pare, Víc-
tor, de 50 anys, mentre espera que la 
filla acabe la sessió, fa classe lliure de 
música. Són els Viciano-Fandos, una 
família CMA!

Susana i els seus fills, Rubén i Hele-
na, són una altra família d’artistes al 
CMA. Helena amb 11 anys ja fa quart 
curs del Conservatori Elemental amb 
el violoncel. Rubén, als seus 6 anys, 
està a punt d’acabar el Jardí Artístic i 
sembla que seguirà les passes de la 
germana. “A mi m’agrada la música i 
vull aprendre a tocar el piano o la gui-
tarra”, assegura el menut. I Susana fa 
3 anys que es deixa anar a les clas-
ses d’art d’aquest centre. “Sempre 
he volgut aprendre a dibuixar i ara ho 
puc fer. A més, ho tinc prop de casa.”

Paula i Marina han passat tota la 
vida vinculades a l’art al CMA. 
“Una psicòloga i companya 
de sa mare els va regalar la 
matrícula quan van nàixer 
per a gaudir de la músi-
ca en família”, comenta 
Sergi, pare d’aquestes 
bessones de 10 anys de 
Borriana. Ara, Paula ha 
triat arts plàstiques i Ma-
rina, dansa. “L’experiència 
va ser molt enriquidora. Les 

mestres, Ana i Olga Ara, ens van en-
senyar una manera molt artística de 
relacionar-nos amb les nostres filles”, 
assegura Sergi. Tant ha estat així que el 
seu germà Xavi, de 4 anys, ja s’ha iniciat 
al Jardí Artístic. Ara és el torn dels pa-
res, Sergi voldria estudiar música més 
endavant.

Per què  
ser una família CMA?
Pilar destaca que compartir aquest 
temps d’aprenentatge artístic reforça 
el vincle familiar: “és molt bonic tenir 
aquest element comú entre tots no-
saltres. Saps el que costa aconseguir 
un objectiu, ens entenem els quatre 
si estem nerviosos per una audició 
i ens ajudem si tenim dubtes”. Per a 
Sergi, que els seus fills compartisquen 
aquesta experiència artística és “posi-
tiu” perquè “quan hi ha alguna audició, 
concert o exposició, ens ajuntem un 
bon grapat de família”, ja que els cosins 
també són alumnes del CMA. Víctor 

aprofita la guitarra per a desestres-
sar-se. Fa 5 anys que assisteix a les 
classes del CMA i assegura que “hem 
fet un grup amb molt bon ambient. A 
més, la mestra és molt divertida”. Sergi 
també destaca “l’harmonia que hi ha 
entre mestres, alumnes i pares”. Pilar 
afig que “desenvolupar una afició que 
m’agrada i comprovar que aprenc a di-
buixar és una superació personal per 
a mi”.

Vora 100 activitats 
artístiques per a totes 
les edats
“Està molt bé perquè hi ha diversitat 
d’activitats i horaris per a poder compa-
tibilitzar les activitats de diferents mem-
bres de la família”, valora Susana. “Abans 
de formalitzar la matrícula el mateix 
centre t’ajuda a organitzar l’horari que 
millor se t’acoble segons les activitats 
que fem”, continua Pilar. Una flexibilitat 
també ressaltada per Sergi, fonamental 
per a fer possible que les arts formen 
part de l’educació dels seus fills, ja que, 
segons aquest docent, el currículum es-
colar “deixa arraconades” les disciplines 

artístiques en favor d’altres assigna-
tures més acadèmiques. Susana 

també comenta que “després de 
provar altres extraescolars com 

l’esport, Rubén ha triat la mú-
sica. Volíem potenciar l’acti-
vitat artística dels nostres 
fills i el CMA és una opció 
perfecta”, ratifica. 

Són només uns exemples 
de les moltes famílies d’ar-

tistes que gaudeixen de l’art 
cada setmana al CMA.

cultura

 



La mestra, psicopedagoga i especialista 
en educació infantil Mari Carmen Díez 
Navarro ha estat la protagonista de les 
V Jornades d’Atenció a la Primera In-
fància que organitza de forma anual el 
servei municipal d’Atenció al Desenvo-
lupament Infantil (ADI), i que tenen lloc 
en el Saló de Plens municipal. Des de 
les cinc de la vesprada, l’Ajuntament ha 
començat a omplir-se de professionals 
lligats al desenvolupament de xiquets 
i xiquetes d’entre els 0 i els 3 anys que 
no han volgut perdre’s “l’oportunitat 
d’escoltar i aprendre d’una figura com 
la de Mari Carmen Díez, que fa anys que 
preteníem que estiguera en les Jorna-
des i que, per fi, en aquesta cinquena 
edició ha demostrat el perquè de l’inte-
rès que teníem a comptar amb ella”, tal 
com han explicat les responsables del 
ADI, Lina Puig i Ana Vicent. Després de 
la recollida de la documentació, les prop 
de 100 persones assistents han pogut 
escoltar les presentacions a càrrec de 
les responsables de l’ADI i de l’asses-
sora d’educació infantil del CEFIRE de 
Castelló, Lidón Zabalza, qui ha parlat 
sobre la importància “que aquesta eta-
pa de l’educació se centre en aspectes 
com tindre en compte que els xiquets i 

Mari Carmen Díez Navarro 
EL PÚBLIC OMPLI EL SALÓ DE PLENS 

EN LES V JORNADES D’ATENCIÓ 
A LA PRIMERA INFÀNCIA

xiquetes visquen una època feliç i equi-
librada”. Per la seua banda l’alcaldessa 
i regidora d’Educació, Maria Josep Sa-
font també ha tingut paraules d“agra-
ïments per a les treballadors del ADI 
per l’esforç que han fet per organitzar 
aquestes jornades i també per a Mari 
Carmen Díez que sé que parla d’alguna 
cosa tan important com és l’alfabetit-
zació sentimental, tan important o més 
en aquesta etapa que fins i tot el trans-
vasament de coneixements”.

A continuació ha estat la mestra i psi-
copedagoga Mari Carmen Díez qui ha 
començat parlant de la “por que fins 
i tot sento jo ara mateix quan co-
mençament a parlar davant de tanta 
gent”, encara que després haja fet les 
delícies de les professionals i mares 
presents en el Saló de Plens recollint 
molts dels conceptes que es poden 
trobar en el seu llibre “El Pis d’A baix 
de l’Escola”: Afectes i emocions en la 
primera Infància”, en el qual es trac-
ta, especialment, la importància de 
l’emoció i els sentiments que els nens 
i nenes descobreixen per primera ve-
gada en aquesta etapa entre els zero 
i els tres anys i per la qual és clau el 
paper de les mestres i mares.

Tan sols hi ha hagut que esperar a 
escoltar l’aplaudiment final que li 
han brindat les assistents a aques-
tes V Jornades d’Atenció a la Primera 
Infància per saber que han estat un 
èxit de participació i de descobri-
ment de noves formes de tractar 
l’atenció primerenca. 
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EL CONSELLER VICENT SOLER VISITA 
BORRIANA EN EL MARC DE CELEBRACIÓ 
DEL CENTENARI DEL CERCLE FRUITER

E l Conseller d’Hisenda de 
la Generalitat Valencia-
na, Vicent Soler, ha visi-

tat durant la ciutat de Borriana, 
dins dels actes de celebració del 
centenari del Cercle Fruiter Bor-
rianenc pel qual el màxim repre-
sentant econòmic del Consell 
ha ofert una conferència al vol-
tant a la crisi econòmica viscuda 
en terres valencianes a la fi de 
la segona dècada del segle XX. 

El Conseller ha estat rebut prèvia-
ment per l’equip de govern munici-
pal encapçalat per l’alcaldessa, Ma-
ria Josep Safont, a l’Ajuntament, on 
Soler ha signat en el Llibre d’Honor 
de la ciutat recordant “en la meva 
primera visita com a Conseller a 
Borriana m’omple de plaer signar 
en aquest Llibre d’Honor perquè 
em permet significar l’important 
paper històric i actual que aquesta 
ciutat ha tingut per al conjunt del 

Soler signa al Llibre d’Honor del consistori, per més tard conèixer la remodelació  
de l’edifici del Cercle Fruiter i oferir una conferència sobre la crisi econòmica de 1917 
al País Valencià

poble valencià. Des del comerç de 
la taronja fins a tantes iniciatives 
que feien de cada moment històric 
una empenta modernitzadora so-
cial i econòmica”. A més, Soler ha 
afegit que “acudir també al Cercle 
Fruiter ve a confirmar que historia i 
present es donen la mà de manera 
ben positiva”. Després d’atendre als 
mitjans de comunicació i analitzar 
tant les raons com les possibles ei-
xides a la situació que actualment 
viu el camp valencià, el Conseller 
s’ha dirigit fins a les renovades ins-
tal·lacions del Cercle Fruiter, on el 
borrianenc Vicent Franch ha ofert 
una interessant i reveladora expli-
cació sobre la història de l’entitat. 

A continuació, i juntament amb els 
membres del consistori, Soler s’ha 
desplaçat fins a l’edifici de la Caixa 
Rural de Borriana on ha ofert la seva 
visió sobre la crisi que el conjunt del 
País Valencià va sofrir l’any 1917 en 
la conferència englobada dins del 
cicle de celebració del centenari del 
Cercle Fruiter Burrianense. Tal com 
recordava la mateixa alcaldessa al 
final de la visita, “avui mateix hem 
tingut diversos exemples sobre el 
treball conjunt entre les diferents 
institucions públiques que treba-
llen pel bé de la nostra ciutat, i tal 
com ha recordat el Conseller, cada 
vegada són més els mecanismes de 
comunicació, col·laboració i cerca de 
solucions per als problemes que pu-
gui tenir Borriana i també per crear 
de forma conjunta projectes i inicia-
tives que segueixin fent créixer a la 
nostra ciutat”. 

Segns Soler, acudir 

al Cercle Fruiter ve a 

confirmar que historia i 

present es donen la mà de 

manera ben positiva

“
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GOBERNAR  
Con hechos y con Valores
Los Socialistas tenemos como objetivo 
trabajar constantemente por los intereses 
ciudadanos y conseguir que Borriana esté 
cada vez más estructurada, de manera que 
todos podamos disfrutarla y vivirla más y 
mejor; y todo ello con arreglo a criterios que 
hoy son indispensables: cohesión, seguri-
dad, accesibilidad y el largo etc. de los va-
lores que actualmente impregnan nuestra 
sociedad y necesidades en pro del bien co-
mún, todos ellos con coordinación y desde 
el respeto. Eso es gobernar con valores.

Está claro que los avances no son siempre 
todo lo rápidos que quisiéramos, pero para 
poder encarar el futuro, debemos solventar 
los problemas que conlleva el gran perio-
do de inactividad de otros gobiernos. No 
obstante, los resultados son cada vez más 
visibles, y Borriana es cada vez mejor.

LA AVENIDA DEL PUERTO
Hoy, a pesar de no haberse terminado las 
obras, los peatones ya pueden ir de Bor-
riana la Puerto en mejores condiciones. 
Muchas son las personas que han venido 
a manifestar su contento por este hecho, 
que desde hace muchísimos años debería 
haber sido un realidad. Algo tan simple 
como hacer ese trayecto andando ni puede 
ni debe suponer riesgo, y hoy ya no lo es. 
Otros (más acostumbrados a proyectos 
jamás cumplidos) continúan empeñándose 
en ridiculizar la obra, en criticarla y ponerle 
adjetivos que, desde luego, no merece, por-
que se demuestra que era una necesidad 
básica de los ciudadanos, pues tanto el nú-
cleo urbano como puerto, todo es Burriana. 
Eso es: COHESIÓN, SEGURIDAD Y ACCESI-
BILIDAD para todos.  
REPLANTACIÓN Y SANEAMIENTO 
DEL CLOT
También son muchos los vecinos que 
se han preocupado por El Clot debido al 
acondicionamiento que se está realizando 
en las últimas semanas. Años de perpetuo 
abandono han hecho que muchos de sus 
árboles hayan tenido que ser talados 
(por no haber sido tratados a tiempo), 
entrañando también diferentes peligros. 
Los Socialistas, concienciados con el medio 
y la importancia singular de este lugar, 
hemos procedido a un saneamiento que 

era absolutamente necesario y a replantar 
más árboles para que esta importante 
zona verde no pierda su esencia. Eso es: 
MEDIO AMBIENTE Y ECOLOGÍA PARA 
TODOS.

VIVIENDA SOCIAL 
EN CONDICIONES
La Conselleria d’habitatge, encabezada por 
los Socialistas, no ha dejado de trabajar 
para entregar vivienda social en condicio-
nes a las personas que más las necesitan, 
adecuadas como procede y en buen esta-
do, muy a diferencia de en épocas anterio-
res donde primaba hacerse la foto con los 
beneficiarios de las mismas entregando pi-
sos en un estado lamentable. La deferencia 
adecuada a las personas exige preservar su 
privacidad y poner a su disposición vivien-
das dignas, lejos de hacer una publicidad 
que no procede. Eso es: DIGNIDAD, SOLI-
DARIDAD y COOPERACIÓN para todos.

LIQUIDACIÓN DEL PRESUPUESTO 
DE 2016
Los resultados de la liquidación del presu-
puesto de 2016 son buenos y aceptables, 
a pesar de que, por culpa de Sentencias que 
heredamos del Equipo de Gobierno anterior 
(62.500 € a un medio de comunicación, en-
tre otras como expropiaciones por más de 
un millón), no podamos cumplir la regla de 
gasto, pero aún así los Socialistas hemos 
conseguido un remanente de más de un 
millón y medio de euros y los proveedores 

están cobrando debidamente. Eso es GES-
TIÓN y EFICACIA para todos. 

RESPETO
Todos estos valores deben siempre impreg-
narse de respeto, sin faltar a los demás ac-
hacándoles enfermedades o características 
físicas o mentales a modo de descalificati-
vo, porque demuestran un claro desprecio 
a las personas que tienen la desgracia de 
padecerlas. Por agrio que resulte un debate 
o por mucho que se juegue con la ironía (que 
otr@s no saben aceptar) no vamos a caer en 
eso. Eso es RESPETO para todos.

FALLAS 2017
Mientras se escriben estas líneas estamos 
inmersos en los días grandes de las Fallas 
en el ejercicio en que se han convertido en 
patrimonio inmaterial de la humanidad por 
la UNESCO. Un año más, los Socialistas he-
mos apostado por esta gran tradición, tan 
relevante en Borriana, colaborando desde 
el Ayuntamiento y la Junta Local Fallera con 
la Federación de Fallas así como con todas 
las Comisiones; todo ello para que, un año 
más, las fallas sean un éxito en fiesta, civis-
mo y seguridad, que deje patente que Borri-
ana es una Ciudad llena de arte y una Ciudad 
de acogida. Eso es TRADICIÓN, COLABO-
RACIÓN y FIESTA para todos. Disfrútenlas 
mucho, al grito de:

Visca Sant Josep! Visquen les falles de Bor-
riana!
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TREBALL I IGUALTAT
El mes de març tornarà a tindre com a 
protagonista a Borriana a la Igualtat i els 
drets de les Dones. Un mes per reivindi-
car la igualtat entre dones i hòmens com 
un principi jurídic universal reconegut 
en diversos textos internacionals sobre 
drets humans. No volem, ni podem deixar 
de costat una reivindicació tant important 
per a un dia, el 8 de Març, dia de la Dona 
Treballadora, sinó que cal fer-ho extens a 
tot el mes, i l’any. Per això, durant aquest 
mes, junt a associacions i ONG, és el mo-
ment de cridar per la igualtat com a un 
principi fonamental. Per a que la ciutada-
nia de Borriana conega de prop la situa-
ció s’han organitzat una desena d’actes 
en els que poder informar-se, compartir, 
i també, reivindicar. Concerts, actes ins-
titucionals, contacontes, jocs de sensibi-
lització, xerrades, cursa i un documental 
s’aniran succeint durant tot el mes de 
març per a que la igualtat siga visible. És 
necessària la conjunció de la societat per 
a fer que la igualtat entre dones i hòmens 
siga una realitat, i no una simple fal·làcia. 

Per altra banda, pensem que cal treballar 
de baix cap a dalt en un dels que potser el 
motor econòmic més important de la nos-
tra ciutat, com és el turisme. Per aquesta 
raó, volem que tots els agents socials de 
la nostra ciutat participen del que pensem 
és l’inici de l’estratègia per fer que el tu-
risme tinga la importància necessària per 
al nostre poble. Hem donat a conèixer els 
primers detalls sobre el Pla Estratègic de 
Turisme que després de més de deu anys 
sense aplicar-se a la ciutat començarà a 
ser una realitat en les properes setmanes. 
Precisament tots els agents socials que 
tinguen relació directa amb el desenvolu-
pament turístic local han d’estar implicats 
en la confecció i redacció del Pla Estratè-
gic de Turisme que feia massa anys que 
hagués hagut de ser redactat i aplicat a la 
nostra ciutat, i que, per fi, en aquest 2017 
podem començar a desenvolupar per mi-
llorar tant la nostra oferta turística com els 
productes que puguen oferir les empreses 
de la nostra ciutat”. 

Amb el nou Pla Estratègic de Turisme trac-
tarem d’oferir una visió general sobre les 
possibilitats, projectes i iniciatives d’acord 
amb el conjunt d’agents socials i associa-

cions de la nostra ciutat com ara la Fede-
ració de Comerç, l’Associació d’Hostaleria, 
la Federació de Falles, el Gremi d’Artesans 
Fallers, les associacions veïnals com el 
Port, Grau i Serratella, el CEAM, ONG’s, 
Sindicats, clubs esportius de Borriana, 
associacions i entitats culturals, el sector 
pesquer i portuari, la Cooperativa Agrària 
Sant Josep, el Cercle Fruiter, i els diferents 
Grups Polítics entre d’altres per a que pu-
guen donar les seues impressions i fer 
les aportacions i canvis que creguen que 
poden ser beneficiosos a l’hora de dur a 
terme aquest pla sense excloure ningú. 
Amb aquest pla aconseguirem saber que, 
com i quan apostar per una estratègia tu-
rística basada en un estudi professional, i 
no donar bandades com fins ara en diners 
gastats sense cap profit.

Amb el treball arriben els fruits, i a partir 
del passat mes de febrer els patis dels 
col·legis obriran les seues portes en cap 
de setmana per poder practicar esport o 
simplement jugar. Era una de les apos-
tes de Compromís, i hem aconseguit que 
cada dissabte dos patis de centres es-
colars estaran oberts per a jugar, i a més 
a més, amb la presència d’un monitor 
dinamitzador que aconsellarà dels jocs 
i prestarà material per a poder jugar al 
pati. Una mesura que fa que augmenten 
les instal·lacions esportives municipals en 
cap de setmana per a poder guanyar en 
salut i oci.

A més a més, les escoles esportives han 
augmentat els seus usuaris, i el més im-
portant, amb la recuperació d’esports 
que havien desaparegut al nostre poble. 
L’atletisme, el handbol, el judo i la pilota 
valenciana compten ara d’escoles muni-
cipals on els més menuts poden desco-
brir aquests esports que s’havien deixat 
perdre a Borriana. Una iniciativa darrere 
de altra, i amb treballar per a poder fer de 
la nostra ciutat, una ciutat millor i més di-
namitzadora.

A no res per arrancar la plantà de les fa-
lles de Borriana, des de Compromís vo-
lem felicitar tots les festes falleres del 
nostre poble. Que la convivència entre 
fallers i veïns siga la millor per celebrar 
unes falles que aquest any celebren que 
ja són Patrimoni Immaterial de la Huma-
nitat per la UNESCO, un reconeixement 
més, si cal, al treball que es realitza per 
fer que aquesta festa nostra estiga més 
amunt que mai.

Nosaltres continuem treballant, i si vols 
fer-nos arribar les teues propostes o 
comentaris contacta a través del nostre 
correu electrònic, i si vols parlar amb no-
saltres concerta una cita a la nostra seu, 
en el carrer Encarnació, 42, i conta’ns.

Informat i contacta a:
borriana.compromis.net
borriana@compromis.net
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Després d’un any intens d’actuacions 
en matèria de participació ciutadana 
i en serveis socials i sanitat, els regi-
dors de Podem comencem el 2017 
amb molts projectes per a desenvo-
lupar. Les accions que s’han portat a 
terme en l’últim any en participació 
i transparència van a seguir desple-
gant-se enguany, però a més, des de 
la regidoria es plantegen altres rep-
tes per a fer que el paper de la ciu-
tadania en la presa de decisions siga 
encara més important. En este sentit 
destaquem un projecte per a realitzar 
assembles veïnals perquè la veu de la 
gent s’escolte allà on viu, als barris, 
al costat de casa seua, i que puguen 
ser els mateixos veïns i veïnes els que 
ens comuniquen quines són les seues 
inquietuds i quines coses canviarien 
al seu entorn. A més d’esta actuació 
es posarà en marxa un nou portal de 
participació per a fer consultes a la 
ciutadania referents a aspectes molt 
concrets dels àmbits més pròxims a 
la gent, perquè entre totes i tots de-
cidim com volem que siga la nostra 
ciutat. El Consell Social serà enguany 
també un protagonista important de 
les nostres actuacions, com a màxim 
òrgan de participació de la ciutadania. 
A poc a poc anirem informant sobre 
tots estos projectes. Esteu atents, 
comencem el 2017 amb molta força, 
clar que podem!

Pel que fa a serveis socials i sanitat 
les novetats també van a ser  impor-
tants. Anem a continuar treballant 
per obtindre més vivendes socials 
amb el suport de la Generalitat, i el 
nou centre de salut dels poblats ma-
rítims serà una realitat. A pesar de 
la crisi i de les retallades en moltes 
partides, hem aconseguit mantindre 
el mateix pressupost per a la regido-
ria, perquè és necessari que conti-
nuem donant suport a la gent més 

desfavorida. Van a augmentar-se 
les ajudes socials i amb este motiu 
s’elaboraran campanyes informa-
tives perquè li arribe la informació 
completa a tota aquella persona 
que ho necessite. Els serveis soci-
als comptaran amb un nou portal 
web que reunirà tots els serveis que 
oferim, de manera que la ciutadania 
tindrà a un sol clic informació sobre 
ajudes socials, sanitat, suport psi-
cològic, etc. En sanitat, també s’im-
pulsarà la commemoració d’aquells 
dies que es dediquen a malalties im-
portants perquè les persones pren-
guem consciència d’elles i ens fem 
solidaris amb qui les pateix. I encara 
tenim més projectes per desenvolu-
par, sempre al costat de la gent, de 
la gent que pateix. Clar que podem!

TREBALL DEL CERCLE DE 
PODEM BORRIANA
L’any ha començat amb un treball 
seriós per a l’assemblea ciutadana 
de Vistalegre 2, a la qual vam acudir 
alguns membres del Cercle. També 
hem assistit a diverses assemblees i 
reunions comarcals i de País Valencià.

A nivell autonòmic, estem desenvo-
lupant propostes per a l’assemblea 

ciutadana valenciana del 14 de maig. 
A banda d’això, continuem fent re-
unions setmanals i presentant pro-
postes a l’Ajuntament sobre temes 
que ens afecten a tots. 

Enguany apostem per acoseguir un 
Cercle més obert i més pròxim a la 
gent, per això realitzarem assemble-
es ciutadanes al carrer i sessions de 
videofòrum sobre temes actuals. 

Si vols col·laborar amb nosaltres, 
t’esperem a la nostra seu. El canvi ja 
està ací. Tenim molta feina per da-
vant, però clar que podem!

NOUS PROJECTES PER 
AL 2017. Clar que podem!

#ABorrianaPodem

podemosburriana@gmail.com

http://podemosburriana.wixsite.com/
sepuedeburriana

Canal d’Informació en Telegram: 
https://telegram.me/podemborriana

Facebook: 
https://www.facebook.com/podemos.
burriana

Twitter:  
https://twitter.com/podemosburriana

OPINIÓ

22 |  23



DOS REALIDADES,  
UN MISMO PARTIDO 

Son pocos los kilómetros de distancia que 
separan Burriana y Mascarell pero muchas 
las diferencias en las formas de gestionar 
iniciativas, que en otras legislaturas su-
pusieron un hito para dinamizar la activi-
dad comercial y económía del municipio y 
atraer visitantes a la ciudad de Burriana, 
pero que hoy han encallado en manos de 
Compromis que nunca vió con buenos ojos 
el antes denominado Mercaplaya y ahora 
Mercat de La Mar.

Parece ser que los casi dos años que ha 
tardado Compromís en poner en marcha 
el nuevo mercado ambulante ,tras echar el 
cierre al que ya existía, no ha sido tiempo 
suficiente para que la concejalía delegada 
en la materia pudiera buscar fórmulas para 
recuperar el mercado ofreciendo unas con-
diciones que atrajeran a vendedores y pú-
blico y que sirvieran para que el solar, hoy 
prácticamente vacío, recuperara la actividad 
y el esplendor que tuvo durante el mandato 
del Partido Popular.

Hoy la imagen es bien distinta. La incapa-
cidad de gestión y las ansias que desde el 
primer día ha tenido Compromís por enter-
rar de manera definitiva el proyecto se han 
cebado con el mercado y han hecho que, lo 
que antes eran un solar repleto de gente y 
comerciantes, hoy sea una explanada casi 
desértica, con huecos en todas las calles y 
con una tasa de desocupación de cerca del 
30%, lo que se convierte en un elemento 
disuasorio tanto para los visitantes como 
para los vendedores.

Por contra, a poca distancia vemos lo que 
en manos de Compromís se ha dejado 
perder en el municipio y han ganado otras 
localidades que cuentan en sus equipos 
de gobierno con la formación naranja que, 
al igual que en Burriana, también unió 
fuerzas para desbancar al PP de la alcal-
día.

Los compañeros de filas de Compromís en 
Mascarell supieron aprovechar el vacío de 
poder y la dejadez de sus compañeros de 
partido en Burriana, que han tardado casi 
dos años en reflotar un mercado que está 
condenado a muerte, al igual que el cartel 
anunciador de la entrada que, a modo de 
presagio se cayó el primer día que el Mer-

cat de la Mar abrió sus puertas como in-
dicio del poco futuro y la poca vida que le 
auguraba.

No obstante, esperemos que sus socios 
en la coalición de gobierno, PSPV y Po-
demos, sepan buscar soluciones antes 
de que este bucle que espanta a comer-
ciantes y público acabe contagiando a los 
demás vendedores y el mercado pueda 
remontar el vuelo antes de que Compro-
mís entierre finalmente una iniciativa que 
funciona en otras poblaciones y que otros 
ayuntamientos han sabido gestionar.

Este hecho evidencia que al final el cierre 
fue el capricho de los mismos que se han 
empecinado en que el Mercado no despe-
gue y forma parte de la incapacidad que a 
diario demuestran con su mala gestión en el 
consistorio y que se ha hecho extrapolable a 
otras áreas de gestión sobre las que tienen 
responsabilidad. 

Este es el caso del comercio local que, ante 
la desatención y desprotección de Com-
promís, ha tenido que pedir amparo a otras 
concejalías delegadas en otros partidos po-
líticos que conforman la coalición de gobier-

no para que fueran atendidas y escuchadas 
sus demandas.

El comercio, uno de los principales motores de 
crecimiento económico de Burrriana y gene-
rador de puestos de trabajo, pide más aten-
ción y más medias e iniciativas para dinamizar 
el sector que no ha encontrado en Compromís 
ni apoyo logístico ni económico, pese a que es 
el pan y el sustento de muchas familias de la 
ciudad, lo que ha llevado a que por respon-
sabilidad, otras concejalías hayan tenido que 
salir al rescate de los comerciantes.

Así las cosas, debemos lamentar que en-
tre las cualidades de Compromís nunca 
ha estado a de dinamizar oportunidades 
laborales y fomentar la creación de em-
pleo, ya que estos son los mismos que el 
año pasado rechazaron una subvención de 
54.996,48 euros que habrán dado trabajo 
a 18 vecinos de la ciudad.  

En manos de Compromís, Burriana entera 
ha entrado en una situación de parálisis 
que esperemos sea transitoria ya que, el 
pueblo no genera actividad con el Mer-
caplaya, no genera actividad con el comer-
cio y tampoco genera empleo.
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Dale un carguito. Así reza un conoci-
do refrán. Cambien a Pablito por Ra-
moncin, Vicentin, Javierin, Manolin, 
Santiagin, etc. y tendrán una visión 
clara de lo que sucede en el Ayunta-
miento.

Pocos, por no decir ninguno, se de-
fenderían en la vida privada. Porque 
¿se los imaginan dirigiendo una em-
presa con una facturación de más de 
27 millones de euros y más de 300 
trabajadores? El proceso concursal y 
la quiebra estarían servidos.

Sus actuaciones, o la carencia de 
ellas, les delatan.

El parking de camiones sigue siendo 
un solar sin visos de mejora. Casi dos 
años han pasado ya y aunque “solo 
faltan unos detalles” según el edil, ni 
está ni se le espera.

El Mercat de la Mar languidece. El 
30% de las paradas están vacias y 
sobrevuela el tema del Pativel. Haber 
cerrado durante mas de 18 meses, 
favoreciendo la aparición de compe-
tencia se ha mostrado una decisión 
fatal.

La carretera del Puerto. La “Nue-
va Carretera” según decían, se está 
rebelando como un parche. Los ve-
hículos tendrán dificultades a la hora 
de cruzarse. Y no digamos si se pro-
duce una avería, pinchazo o cualquier 
otra emergencia (apartarse al paso 
de un vehículo con prioridad -ambu-
lancia, bomberos, etc.-) supondrá el 
colapso absoluto. Tanto que se reí-
an, con motivo, cuando se hablaba 
del “aeropuerto para las personas” y 
ahora han hecho una carretera “para 
todos y para nadie”. A un coste de casi 
1 millón de euros.

SI QUIERES SABER  
QUIEN ES PABLITO...

El Llar Fallero se ubicaría en el anti-
guo Llombai. Y el principal partido 
del tripartito votó a favor. Ahora se 
iba a ubicar una sede comarcal de 
la Escuela Oficial de Idiomas. Pues 
tampoco. De momento es un solar, 
uno más, vacío y sin la titularidad 
muy definida.

Remunicipalizaciones, ni una. Pror-
roga de contratos. Cuando estaban 
en la oposición, a la que sin duda 
volverán, los criticaban y votaban 
en contra o se abstenían; ahora los 
aprueban sin rubor.

Nada de auditorias, que se realizarían 
de forma inmediata.

Del subsidio, paga, renta ciudadana o 
demás zarandajas, ni palabra. Ya tie-
nen su sueldo, opíparo en ocasiones 
y múltiple en otras (que lejos queda lo 
de un solo sueldo público por perso-
na) y con eso les vale. Lo de “yo bien, 
todos bien y el que no..que le den” se 
ha enseñoreado.

Del “Arenal per al poble” al “Arenal per al 
festival”. El coste cero no es tal. Y si hay 
que declararse incompetente, pues se 
declara. Después se ríen cuando alguien 
se declara “tonta oficial” para evitar la 
cárcel. Aquí se declaran “incompetentes 
en grupo” para garantizarse un sueldo 
oficial. O dos. Hasta un técnico en estra-
tegia turística les dice que no entiende 
el cariz del festival, las fechas en que se 
celebra ni la ubicación del mismo. Pero 
si “París bien vale una misa, un sueldo (o 
dos) bien merece una genuflexión”

Un remanente de 1,6 millones de eu-
ros. ¡Gran éxito! Pués no. Gran parte 
de ese importe sale de inversiones no 
ejecutadas. Un ejemplo. Adecuación 
de caminos rurales. Se presupuestan 
100.000 euros. La necesidad de arre-
glar los caminos salta a la vista. ¿Que 
sucede pues?. Hay dinero, existe la 
necesidad. Falta lo más importante. 
Ganas de trabajar. Y esos 100.000 
euros pasan a engrosar el remanen-
te. ¿Los usuarios de los caminos ru-
rales? Que tengan paciencia.

CIBUR
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No sé si ustedes habrán escuchado 
alguna vez la palabra Pativel. Bien, 
pues esto mismo es el acrónimo de 
“Plan de Acción Territorial de la In-
fraestructura Verde del Litoral”. Un 
plan de choque impulsado desde el 
área de vivienda y vertebración del 
territorio de la Generalitat que “pre-
tende” proteger el nuestro litoral de 
los abusos urbanísticos a los que 
ha estado expuesto en los años de 
“boom” inmobiliario. 

Y cómo no, la protección de nuestro 
entorno y el respeto a nuestro litoral 
deben ser claves en la hoja de ruta 
política del Gobierno autonómico.

Sin embargo, no basta con predicar. 
No son suficientes los gestos. La po-
lítica del “postureo” está empezando 
a pasar factura. Las propuestas sin 
acción son algo así como papel mo-
jado.

Ocurre que Pativel ha querido lan-
zarse desde el Consell como el “gran 
plan que viene a salvar los entornos 
naturales de nuestro litoral”, pero 
lo han hecho a tal velocidad, que ni 
ellos mismos saben donde están los 
límites de aplicación. Es más, a ni-
vel de publicidad ha sido poca o casi 
ninguna la que han hecho con este 
proyecto. Que además de ser de im-
portante impacto medioambiental 
también lo es económico. Pues aquí 
se regulan (limitan y prohíben) los 
nuevos usos de los suelos que no 
son urbanos y que están a menos de 
1.000 metros de la costa. Los pro-
pietarios con parcelas en la zona de 
afección no han recibido ni una sola 
notificación al respecto. 

Además de esto, Burriana está cata-
logado como (disposición transitoria) 

Burriana, otra excepción en el plan 
más ambicioso de la Generalitat

ya que este nuevo plan incide en la 
zona de Sant Gregori. Si ya tenía-
mos una madeja jurídica, ahora lle-
ga este plan. Así que muy bien no se 
sabe hasta dónde pueden llegar las 
consecuencias o hasta dónde no. Lo 
que está claro es que las limitacio-
nes de usos de los suelos pueden ir 
en contra de los intereses generales 
(desarrollo económico, turístico, etc) 
de nuestra Burriana. Por esto, es ne-
cesario que desde el Consell se nos 
tengan más en cuenta o se nos in-
forme mejor a todos los ciudadanos 
sobre este plan que se prevé que en-
tre en vigor en menos de 1 año.

VIVAN LAS FALLAS DE 
BURRIANA
Otro año más vuelve la gran fiesta 
de Burriana. Las FALLAS. Llega la se-
mana fallera, esa semana que hace 
que Burriana se vista de gala, que 
la gente salga a la calle y que todos 
disfrutemos de unos días de la nos-
tra festa.

Este año, es el primero que nuestras 
Fallas se celebran siendo reconoci-
das como Patrimonio de la Humani-

dad por la UNESCO. Es sin duda un 
reconocimiento a nuestra tradición 
y a nuestros artistas y esperemos 
que aumente el interés de la gente y 
nuestra ciudad se llene de visitantes.

Es muy bonito ver desfilar a las fa-
lleras, el colorido de los trajes, sus 
peinados y sus mantillas el Dia de 
l’Ofrena, y es maravilloso recorrer 
las fallas, leer sus críticas y reírse de 
sus sátiras. Sí, es la semana con más 
encanto de todo el año, el de las tra-
cas, el de los ruidos.

Pero tampoco podemos perder la 
consideración. Durante esta sema-
na también tenemos vecinos que 
trabajan y que no pueden dedicarse 
plenamente a la fiesta. Tienen de-
recho al descanso. Por eso me gus-
taría hacer, desde esta última hoja 
del BIM un llamamiento a la res-
ponsabilidad y al respeto de todos 
los vecinos de Burriana. Para que en 
estas fiestas que están a la vuelta 
de la esquina sean pocas las quejas 
y pocas las molestias de aquellos 
que necesitan tranquilidad y silencio 
para el día a día. Y que ¡Vivan las Fa-
llas de Burriana!
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Más Burriana
Hay pocas satisfacciones que superen  
aquella que da el trabajo que se realiza para 
los demás, aspirando a mejorar sus vidas y 
con la intención de que redunde en beneficio 
de nuestros conciudadanos; y las primeras 
semanas de 2017, para los Socialistas, son 
una buena muestra de ello, pues vamos re-
cogiendo los frutos de la gestión que hace-
mos cada día para los burrianenses.
 Así, vemos como va tomando forma el CEIP 
Cardenal Tarancón al ritmo previsto, o el 
derribo del antiguo instituto Llombai para 
poder dotarlo de otros usos… y los ejem-
plos que acto seguido les contamos, mien-
tras la oposición muestra su preocupación 
por nimiedades que no vienen al caso, en 
lugar de realizar una buena labor haciendo 
crítica constructiva. Y es que, los resultan-
dos alcanzados avalan que estábamos y 
estamos preparados para gobernar, pero 
ellos ni siquiera lo están para estar en la 
oposición. Reflexionen, señores y señoras… 
pues aquí no estamos para restar, sino para 
tener más Burriana.

La Avenida
Jaime Chicharro
El ejemplo más palmario de esta gestión que 
avanza, es la Avenida Jaime Chicharro, que 
ustedes conocerán como carretera del puer-
to; pero es que cada día estamos más cerca 
de contar con un vial en condiciones que una 
Burriana con el principal núcleo marítimo, 
por donde circular, andar o ir en bici, será 
seguro: por fin. Quede claro, que la avenida 
continuará conservando las dos direcciones, 
de ida y vuelta.
A pesar de los diferentes temporales, el 
calendario de las obras va cumpliéndose 
también según lo previsto, y su ejecución 
no está suponiendo ningún incremento 
presupuestario -como “otros” nos tenían 
acostumbrados-. 

Avanzamos
con el Edusi
Durante estas primeras semanas del año 
también se ha confirmado definitivamente 
la concesión de los fondos europeos FE-
DER, por importe de 5.000.000 €, a Burri-
ana para inversiones que mejoren nuestra 
Ciudad y la vida de los que en ella habitan. 

mer momento entre las diferentes fuerzas 
y cuerpos y ello se ha traducido en una ver-
dadera eficacia que ha hecho que no tenga-
mos que lamentar males mayores.
Pasado este episodio, nuestros servicios 
jurídicos y técnicos están ya estudiando las 
diferentes disposiciones que se han dicta-
do por otras administraciones para intentar 
paliar, mediante subvenciones, los daños 
materiales causados a los perjudicados. In-
formaremos a la mayor brevedad. 

Fiestas
Ahora también es momento de agradecer 
la participación y civismo en las pasadas 
fiestas de Navidad, Año Nuevo y Reyes en 
todas las actividades, a nuestros vecinos y 
vecinas, pues Burriana siempre demuestra 
estar a la altura.
Precisamente mientras se escriben estas 
líneas, la festividad de nuestro patrón Sant 
Blai es inminente, y un año más se ha pre-
parado una programación extensa y varia-
da potenciando nuestra identidad cultural a 
lo largo de enero y febrero. 
Desde el Grupo Municipal Socialista les 
deseamos que disfruten en paz de todos 
estos eventos y que participen en ellos, 
porque juntos, entre todos, somos MÁS 
BURRIANA.

Molt
bones Festes
de Sant Blai

2017!

Para ello diseñamos en su día una estra-
tegia priorizando inclusión social y lucha 
contra la pobreza, movilidad urbana, patri-
monio histórico-cultural, mejora del entor-
no, y un largo etc. El proceso está siguiendo 
su curso, y los Socialistas estamos orga-
nizando la concreción de estas líneas en 
proyectos que pronto daremos a conocer, 
reuniéndonos con los agentes implicados y 
trabajando de manera constante.

Escuela de idiomas
En su día (2009) los Socialistas presenta-
mos una moción solicitando que se estu-
diara la posibilidad de crear una escuela de 
idiomas a nivel comarcal en Burriana. Desde 
entonces y hasta su defenestración, el PP 
únicamente se ha dedicado a enviar esa 
moción a la correspondiente Conselleria; 
nada, y lo reiteramos, absolutamente nada 
más hicieron. Recientemente nos han pe-
dido explicaciones sobre la materia; pues 
bien, se ha solicitado información en Cas-
tellón (y ahora sabemos que entre el aulario 
de Burriana, Vila-real, y EOI de Castellón, 
hay unos 500 alumnos), se ha solicitado 
que se estudie realmente la posibilidad de 
crear la escuela comarcal, y en Valencia se 
está tramitando una sugerencia de los So-
cialistas para que la escuela se instale en 
el solar que ha quedado tras el derribo del 
antiguo instituto Llombai, propiedad de la 
Conselleria. El próximo 8 de febrero tene-
mos una reunión al respecto con el Director 
General de Política Lingüística i Gestió del 
Multilingüisme. Seguiremos informando, 
pero quede claro que no dejamos de luchar 
por ello, a diferencia de “otros”.

Emergencia y eficacia
Recientemente, hemos vuelto a demostrar 
estar preparados para afrontar las emer-
gencias, pero si alguien ha demostrado de 
verdad su entrega han sido los Voluntari-
os de Cruz Roja, Caritas, Comedor Social, 
Protección Civil, los trabajadores de Vía 
Pública, la Policía Local, la Guardia Civil, 
los Bomberos, y personas particulares y 
profesionales como el abastecedor de la 
Llar Fallera (que desde el primer momento 
facilitó la gestión de alimentos, regalando 
parte de ellos) que han mostrado su ayuda, 
apoyo y colaboración en pro de los demás. 
A todos ellos MUCHAS GRACIAS. 
La coordinación fue impecable desde el pri-
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Muchos mentirosos,
algún inútil y un canalla

La confianza de los inocentes es la más útil herramienta de los mentirosos

Aunque algunos no crean, está de sobra demostrado que “Dios 
los cría y ellos se juntan”, y aquí, para desgracia de Burriana y sus 
ciudadanos, tenemos una muestra palpable.

Mentiras, muchas. Demasiadas. Y graves.

Venían a salvar a las personas. Y han aumentado los embargos 
municipales. Y no han remunicipalizado ningún servicio para 
dar trabajo a los ciudadanos de Burriana. Y han continuado los 
desahucios. Y la renta básica no ha llegado. Y el paro continúa en 
cotas demasiado altas, aunque tergiversen la forma de calcularlo. 
Y la xarxa llibres ha durado un año.

Venían a arreglar Burriana, y han cedido el bien material más va-
lioso, el Arenal, y el bien más preciado, la dignidad de un pueblo. 
Declarar, por si no fuera notoria, su incompetencia y rendirse con 
armas y bagajes al jefe da idea de lo que es “el apego al sillón” (o 
a los sillones, que lo de un solo sueldo público por persona cayó 
rápido en el olvido)

Venían “con una nueva forma de hacer política”. Nueva, en el caso 
de que lo sea, no significa ser mejor. Han copiado, y acrecentado, 
todos los defectos y errores que tanto criticaban antes.¿Donde 
está, si no, el Código Ético, que se iba a redactar en un mes? ¿Y la 
auditoría externa?

Sin duda, es una nueva forma de hacer política quedar en minoría 
en una Comisión para así poder cobrar la presidencia de la misma.

Venían como “abanderados de la cultura”. Burriana Sona, o Sona 
Burriana, que tanto da. Más gente arriba del escenario que es-
pectadores. ¿Los Museos? Bien. Bien cerrados.

¿Inútiles? Alguno. Más de uno.

Tardamos 18 meses en poner en funcionamiento un Mercat de 
la Mar, que sigue con carencias como megafonía ¡y papeleras!. 
En Nules, ciudad vecina y bastante más pequeña, lo pusieron en 
marcha en un tiempo record. Aquí, en cambio y como premio, 
promocionamos a la concejal (ya ex) del ramo a Directora General 
de Inclusión Social. De Mercados a Servicios Sociales. Tanto para 
un roto como para un descosido. O para ninguna de las dos cosas.

Un emprendedor, me resisto a llamarlo iluso, quiere instalar un 
camping de caravanas en nuestra ciudad. Una nueva actividad 
económica que eliminará de raiz el problema que supone el es-
tacionamiento libre de estos vehículos en zonas sin el equipami-
ento adecuado. Meses de trámites y gastos, mientras en otras 
ciudades se aperturan instalaciones similares o incluso se am-
plían las existentes.

El proyecto posiblemente más importante y más decisivo de la 
historia de nuestra ciudad:

Golf Sant Gregori. Por sus especiales características y el impacto 
social que supone, debe ser tratado con extrema sutileza, pero 
defendido a capa y espada por lo que puede representar. Declara-
ciones que no solo no aportan nada sino que crean mal ambiente 
cuando no son simplemente mentira deben evitarse.

¿Canalla? Uno.

Antes que político, que se es de forma temporal aunque alguno 
no se lo crea, se es persona. O se debería ser. Por muchas ansi-
as revanchistas y muchos traumas o complejos que se puedan 
tener.

Cuando se obtiene una “victoria”, aunque sea pírrica, hay que 
demostrar ser persona. Y no mentir ni tergiversar. Y demostrar 
respeto, que como se decía en la mili “se le supone” a todo ser 
humano digno de tal nombre. Y no valen mensajes al móvil con 
posterioridad.

La grandeza del hombre se mide por sus acciones. Y este indivi-
duo, con su mezquindad y forma de actuar ruín, ha demostrado 
ser un enano físico y mental.

Tenemos, ¡cómo no! Perlas de San Blas.

“Hemos sacado conclusiones bastante positivas de FITUR” 
Santiago “el turista un millón “Zorío. Esperamos que este 
año no se refiera a lo bien que se lo ha pasado, porque el año 
pasado dijo algo similar, y poco se ha notado.

“Hemos ofrecido el solar del Antiguo Llombai para la crea-
ción de una sede de la Escola Oficial d'Idiomes” María José 
“vendiendo la piel del oso” Safont. En primer lugar, ese terreno 
revertirá en su propietario, que no es el Ayuntamiento. Y en se-
gundo lugar, el Pleno tomó la decisión, con el apoyo de su grupo, 
de destinar ese solar a la construcción del nuevo Llar Fallero.
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Ple Ordinari 02-02-17
TOMA DE POSESIÓN DE Dª. MARIA 
ROMERO CANO, COMO CONCEJAL DE 
ESTE AYUNTAMIENTO POR EL PAR-
TIDO COMPROMÍS PER BORRIANA- 
COMPROMÍS (Secretaría)

La Secretaria da cuenta de Informe 
Propuesta de la Secretaria, del siguien-
te tenor:

“Dada cuenta a la Corporación de 
que se ha presentado en este Ayun-
tamiento credencial emitida por la 
Junta Electoral Central, en fecha 19 
de enero de 2017, por la que se de-
signa a Dª. MARÍA ROMERO CANO, 
por el partido Compromís per Bo-
rriana (COMPROMíS) Concejal de 
este Ayuntamiento, por renuncia de 
Dª. Inmaculada Carda Isach y previa 
renuncia anticipada de D. Baltasar 
Alagarda Villar, y que la misma ha 
cumplido la obligación que previene 
el art. 75.7 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases de Ré-
gimen Local, de formular declaración 
sobre causas de posible incompatibi-
lidad y sobre cualquier actividad que 
le proporcione o pueda proporcionar 
ingresos económicos, así como de-
claración de sus bienes patrimonia-
les, procede que tome posesión de 
su cargo, para lo cual se le ha cursa-
do la correspondiente citación.

Por la Alcaldía se procede llamar 
a Dª. MARIA ROMERO CANO, la 
cual presta juramento o prome-
sa que viene establecida en el R.D. 
707/1979, de 5 de abril ateniéndose 
a la fórmula: “Prometo por mi con-
ciencia y honor cumplir fielmente las 
obligaciones del cargo de concejal 
con lealtad al Rey, y guardar y hacer 
guardar la Constitución como norma 
fundamental del Estado”, declarán-
dose por la Presidencia posesionado 
en su cargo, ocupando su sitio co-
rrespondiente.”

La Corporación se da por enterada. 

El Pleno aprueba modificar la relación 
de cargos de la corporación que se ejer-
cerán en régimen de dedicación parcial 
o exclusiva, que se aprobó por el Pleno 
del Ayuntamiento en sesión celebrada 
el día 29 de junio de 2015 en lo relativo 
al cargo nº. 6 de la manera siguiente:

a)   Se suprime la dedicación parcial del 
Cargo de concejal de Políticas Acti-
vas de Empleo, Comercio, Mercado 
e Igualdad.

b)   Se aprueba que el siguiente cargo de 
la corporación se ejercerá en régi-
men de dedicació parcial:

6.   Cargo: concejal de Turismo, Agricul-
tura y Normalización Lingüística

Titular: Santiago Zorio Clemente

Dedicación: parcial 50% 

Cuantía: 14 pagas anuales de 1.341,28 
euros brutos cada una

El Pleno queda enterado de la infor-
mación económica suministrada por 
la intervención y tesorería municipal, 
correspondiente al Cuarto Trimestre de 
2016:

Información establecida en el art. 4 de 
la Ley 15/2010, de 5 de julio, sobre 
morosidad y del periodo de pago me-
dio a proveedores según el Real Decre-
to 635/2014, de 25 de julio.

Estado de ejecución del presupuesto y 
tesorería

Resoluciones contrarias a reparos de la 
intervención y tesorería municipal art. 
218 del TRLHL

Y además, respecto al pago medio a 
proveedores y morosidad, de confor-
midad con el art. 6 del Real Decreto 

635/2014, de 25 de julio, la informa-
ción se publicará en el portal de la web 
de la corporación local a los efectos de 
garantizar la accesibilidad y transpa-
rencia correspondientes.”

Con relación al fondo del asunto, se 
producen las siguientes intervencio-
nes: Sr. Fuster (dos), y Sra. Rius (dos).

La corporación queda enterada.

La corporación también queda entera-
da de:

1-  Dación De Cuenta Del Informe Anual 
De Intervención Sobre Seguimiento 
Del Plan De Ajuste Ejercicio 2016 
(Área Económica. Intervención) 

Por la Alcaldía se da cuenta del dicta-
men de la Comisión Informativa Per-
manente de Hacienda y Cuentas. A la 
vista de lo cual, visto el dictamen fa-
vorable por unanimidad de la Comisión 
Municipal Permanente de Hacienda y 
Cuentas, se propone al Ayuntamien-
to Pleno la siguiente PROPUESTA DE 
ACUERDO:

Tener por efectuada la dación de 
cuenta del Informe anual emitido por 
la Intervención municipal, de fecha 
19 de enero de 2017, de seguimiento 
del Plan de Ajuste (ejercicio 2016), de 
conformidad con el artículo 7 del Real 
Decreto Ley 4/2012, de 24 de febre-
ro,y artículo 10 del Real Decreto Ley 
7/2012, de marzo”.

2-  Dación De Cuenta Al Pleno De Los 
Acuerdos Adoptados Por La Junta 
De Gobierno Local Entre Los Días 
05/01/2017 Y 18/01/2017, Ambos 
Incluidos.

3-  Dación De Cuenta Al Pleno De Las 
Resoluciones Dictadas Por La Al-
caldía Presidencia Obrantes En La 
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Secretaría Municipal Correspon-
diente Al Período De 02/01/2017 
Al 22/01/2017, Ambos Incluidos.

DESPACHO 
EXTRAORDINARIO

Moción conjunta grupos PSOE- 
Compromís- Se Puede Burriana- 
Partido Popular – Cibur - Ciudada-
nos, relativa a la defensa del sur de 
la provincia de Castellón.

El Pleno insta al Congreso de los 
Diputados para que incluya en los 
Presupuestos Generales del Esta-
do para 2017 una partida destinada 
a actualizar y ejecutar las obras de 
defensa del litoral sur de Castellón.

Pide una visita de la Secretaria de 
Estado y solicitar una reunión al 
Ministro de Fomento, D. Íñigo de la 
Serna, y a la Directora General de 
Sostenibilidad de la Costa y del Mar, 
Dña. Raquel Orts, en la que estén 
presentes de los municipios afec-
tados. Y notifica este acuerdo al Mi-
nistro de Fomento y de Agricultura 
y Pesca, Alimentación y Medioam-
biente, al Congreso de los Dipu-
tados, a los representantes de los 
Partidos Políticos del Congreso de 
los Diputados que también tengan 
presencia en este Ayuntamiento y a 
los municipios afectados de Borria-
na, Nules, Moncofa, Xilxes, La Llosa 
y Almenara.”

Con relación al fondo del asunto no 
se producen intervenciones. Some-
tido el asunto a la consideración de 
la corporación, los veintiún miem-
bros presentes del Ayuntamiento 
Pleno les prestan unánime aproba-
ción, y así lo declara la presidencia.

Moción conjunta grupos PSOE- 
Compromís- Se Puede Burriana- 
Partido Popular – Cibur - Ciudada-
nos, relativa a la declaración de la 
provincia de Castellón libre de acoso 
escolar – bullying.

PROPUESTA DE 
ACUERDO:

1-  Declarar la provincia de Castellón 
libre de acoso escolar.

2-  Promover campañas de con-
cienciación como la que desde la 
Diputación de Castellón se está 
llevando a cabo en colaboración 
con los centros educativos de la 
provincia.

3-  Promover la celebración del Día 
Mundial contra el bullying en to-
dos los centros educativos de la 
provincia el 2 de mayo.

4-  Instar a la Conselleria de Edu-
cación a potenciar la atención 
psicológica que se presta a las 
víctimas del acoso escolar y sus 
familias, así como a instaurar 
nuevos programas de detección, 
prevención y reeducación para 
los acosadores.

Con relación al fondo del asunto no 
se producen intervenciones.

Sometido el asunto a la considera-
ción de la corporación, los veintiún 
miembros presentes del Ayunta-
miento Pleno les prestan unánime 
aprobación, y así lo declara la presi-
dencia.

JUNTA DE GOBIERNO  
LOCAL 02-02-17

La JGL no admite la proposición pre-
sentada por Andacar 2000 por no 
haberse presentado dentro del pla-
zo concedido al efecto. Y clasifica las 
empresas, por orden decreciente, de 
conformidad con los criterios de ad-
judicación previstos en el pliego:

1.  Alphabet España Fleet Manage-
ment SA

2. Autos Iglesias, SL

La Junta rectificar el error de trans-
cripción advertido en el dispositivo 
primero del acuerdo adoptado por 
la Junta de Gobierno Local en fecha 
29 de diciembre de 2016, e impone 
a D. Juan Burguete Monfort y a Dª 
Carmen Gil Bort, la segunda multa 
coercitiva por importe único de 200 
euros, por incumplimiento de la or-
den de demolición acordada por la 
Junta de Gobierno Local de fecha 31 
de enero de 2011, por la que se les 
ordenaba que en el plazo de un mes 
procedieran a la demolición de las 
obras ejecutadas sin licencia.

La Junta de Gobierno Local, por una-
nimidad, le presta su aprobación

La JGL impone a D. Francisco Gómez 
Nuñez, con DNI nº 29.017.546-X y a 
Dª. Vicenta Claramonte Rodríguez, 
con DNI nº 18.967.915-E, la cuarta 
multa coercitiva por importe de 600 
euros, por incumplimiento de la or-
den de restablecimiento de la lega-
lidad urbanística infringida acordada 
por la Junta de Gobierno Local de fe-
cha 24 de marzo de 2014, por la que 
se les ordenaba que en el plazo de 
un mes procedieran a la demolición 
de las obras consistentes en la cons-
trucción de una vivienda de unos 70 
m² de planta, de dos alturas, a base 
de fábrica de ladrillo, forjado unidi-
reccional y cuarto barbacoa de unos 
5 m², en parcela 421, polígono nº 23, 
en Suelo No Urbanizable Especial-
mente Protegido, al encontrarse en 
la Zona Húmeda “Marjal Nules Bu-
rriana”.

La Junta de Gobierno Local, por una-
nimidad, le presta su aprobación.

La JGL da cuenta de las declara-
ciones responsables para la eje-
cución de las obras: 16.148/2016, 
205/2017, 432/2017, 446/2017, 
480/2017, 481/2017, 487/2017, 
496/2017, 541/2017, 544/2017, 
616/2017, 617/2017, 644/2017, 
648/2017, 675/2017, 741/2017 Y 
743/2017.
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JUNTA DE GOBIERNO  
LOCAL 09-02-17

La JGL aprueba el expediente para la 
contratación del SERVICIO DE MAN-
TENIMIENTO DE LAS INSTALACIO-
NES TÉRMICAS EN EDIFICIOS MUNI-
CIPALES DE BORRIANA y los pliegos 
de Prescripciones Técnicas y de Clau-
sulas Administrativas Particulares.

La Junta prorroga el contrato del ser-
vicio de transporte de viajeros dentro 
del término municipal de Borriana. 
adjudicado a La Hispano del Cid SA  
hasta el 28 de febrero de 2018, en 
las mismas condiciones previstas en 
el contrato de 19 de febrero de 2014.

La JGL acepta el cambio de nombre 
de la entidad, que pasa a denominar-
se Federación Provincial de Personas 
con Discapacidad Física y Orgánica, 
COCEMFE Castellón. Y prorroga el 
contrato del servicio de transporte 
adaptado de las personas con movili-
dad reducida de Borriana, adjudicado 
a la Federación Provincial de Perso-
nas con Discapacidad Física y Orgá-
nica, COCEMFE Castellón, hasta el 28 
de febrero de 2018, en las mismas 
condiciones previstas en el contrato 
de 26 de febrero de 2014.

La Junta concede a D. JAVIER SEBAS-
TIÁN MIRAVET ANDREU, un PLAZO 
DE AUDIENCIA DE UN MES, a contar 
desde el día siguiente hábil al de re-
cepción del presente acuerdo, para 
que pueda formular cuantas alega-
ciones estime pertinentes en defensa 
de sus derechos, respecto a la incoa-
ción del presente expediente de res-
tauración de la legalidad, al haberse 
ejecutado obras sin ajustarse a la li-
cencia concedida consistentes en re-
forma y reconstrucción de la edifica-
ción existente sita en Camí 14, Avda. 
Jaime Chicharro.

La JGL autoriza a JUAN PIQUER, JOSE 
MANUEL, la ejecución de las obras 
de PISCINA EN VIVIENDA UNIFAMI-
LIAR AISLADA sita en C/ MAGALLA-

NES NUM. 4 de esta localidad, con-
forme a Proyecto proyecto visado 
CTAC número 2088, de fecha 18 de 
julio de 2006. Y también concede a 
ARNAU FERRANDIS, JUAN, la licencia 
de obras solicitada para CONSTRUC-
CION DE VIVIENDA UNIFAMILIAR AIS-
LADA en CR ROMA NUM. 29, de esta 
localidad, según proyecto básico pre-
sentado y obrante en el expediente. 
También concede a LA CONSELLERÍA 
D´EDUCACIÓ, INVESTIGACIÓ, CULTU-
RA I ESPORT, licencia de obras para 
el VALLADO del inmueble situado en 
CAMÍ LLOMBAI, 21 de esta localidad, 
que se entiende otorgada salvo el 
derecho de propiedad y sin perjui-
cio de tercero. Por último, concede 
a Dª SILVIA CAPDEVILA CHABRERA, 
una prórroga de los plazos de finali-
zación e interrupción máxima de 18 
y 6 meses, respectivamente, para la 
ejecución de las obras objeto de ex-
pediente 33/2005-LOMAY, consis-
tentes en la construcción de vivienda 
unifamiliar entre medianeras en C/ 
Alcalde Vicente Moliner núm. 9 de 
esta localidad, con los condicionan-
tes señalados por el Arquitecto mu-
nicipal en informe emitido en fecha 1 
de septiembre de 2016.

La Junta da cuenta de las declara-
ciones responsables para la eje-
cución de las obras: 16288/2016, 
947/2017, 949/2017, 953/2017, 
954/2017, 1079/2017, 1091/2017, 
1093/2017, 1095/2017, 
1136/2017, 1146/2017, 1168/2017 
y 1273/2017.

JUNTA DE GOBIERNO 
LOCAL 16-02-17

La Junta declara en situación admi-
nistrativa de excedencia voluntaria 
por cuidado de hija de Dª. Esther Gra-
nel Barreda, con efectos desde el día 
1 de abril de 2017 hasta el día 31 de 
mayo de 2017.

La JGL aprueba conceder licencia am-
biental municipal a Conejero e hijos, 

S.L., con CIF núm. B12464590, para 
la INSTALACIÓN de una actividad de-
dicada a “fabricación de ataúdes” a 
ubicar en C/Osca, 4.

La Junta incoa a D. Jonatan Gomez 
Briz, expediente para la restauración 
de la legalidad urbanística vulnerada, 
por la realización, sin previa licencia 
ni orden de ejecución, de los actos de 
edificación o uso del suelo que se-
guidamente se detallan, ejecutadas 
en Polígono 47 Parcela 167, Cami 
servici CV-18. Y también incoa a D. 
Carlos Peris Lozano, expediente para 
la restauración de la legalidad urba-
nística, por la realización, sin previa 
licencia ni orden de ejecución, de los 
actos de edificación o uso del suelo 
consistentes en la ejecución de obras 
de adecuación de local sito en Pa-
seo San Juan Bosco núm. 10-local 2. 
Además, ordena a D. CARLOS PERIS 
LOZANO, que proceda en el plazo de 
UN mes, a contar desde el siguiente a 
la recepción de la notificación del pre-
sente acuerdo, a la restitución del in-
mueble sito en Paseo San Juan Bosco 
núm. 12 de esta Ciudad, a su estado 
originario.

La JGL autoriza a Dª Maria Pilar De 
Isausti Machinandiarena, Dª Salome 
Cadenas Ballester, Dª Maria Julia De 
Isausti Machinandiarena, D. Eduardo 
Cadenas Ballester, D. Juan Cadenas 
Ballester, D. Pau Cadenas Cavanilles, 
D. Luis Cadenas Cavanilles Y A Dª Ma-
ria Pilar Cavanilles Bravo, la división 
del local sito en Avda. Jaume I esquina 
Avda. Llombai.

La Junta impone a D. Manuel Goterris 
Almela, con DNI nº 18,860,732-L, y de 
Dª Maria Mercedes Beltrán Burdeus, la 
segunda multa coercitiva por importe 
de 270 euros, por incumplimiento de 
la orden de restablecimiento de la le-
galidad urbanística infringida acorda-
da por la Junta de Gobierno Local de 
fecha 2 de junio de 2014.

La JGL concede a VICENT ABELLA, 
RAFAEL y a TORNADOR MARIN MAI-



PLENS

 

TE, la licencia de obras solicitada 
para REFORMA Y AMPLIACIÓN DE 
VIVIENDA UNIFAMILIAR AISLADA 
sita en CR PESCADORS NUM. 2 de 
esta localidad, conforme a proyecto 
de obras visado por el CTAC en fecha 
4 de mayo de 2016.

La Junta concede a MARIA PILAR 
MONTERO CAPILLA, licencia de 
obras para la ejecución de un valla-
do sustituyendo el de simple torsión 
existente por lamas de aluminio, en 
inmueble situado en la AVDA MEDI-
TERRÁNEO, NÚM 102.

DESPACHO 
EXTRAORDINARIO 
PRIMERO:

La JGL aprueba el expediente para la 
contratación del SERVICIO DE INMO-
VILIZACIÓN, RETIRADA Y TRASLADO 
DE TODA CLASE DE VEHÍCULOS DE 
LAS VÍAS PÚBLICAS DEL TÉRMINO 
MUNICIPAL AL DEPÓSITO MUNICI-
PAL DE BORRIANA,y los pliegos de 
Prescripciones Técnicas y de Clausu-
las Administrativas Particulares

JUNTA DE GOBIERNO 
LOCAL 23-02-17

La Junta clasifica por orden decre-
ciente, las proposiciones presenta-
das, de acuerdo con la propuesta de 
la mesa de contratación y el informe 
emitido por el ingeniero de caminos 
municipal el 16 de febrero de 2017.

La JGL concede a D. TOMÁS BUE-
DO TOLEDO, UN ÚLTIMO E IMPRO-
RROGABLE plazo de 1 mes, a contar 
desde el siguiente a la recepción de 
la notificación del presente acuerdo, 
para que proceda a la demolición 
de las obras ejecutadas sin licencia, 
consistentes en el basamento de 
bloque de hormigón que permanece 
en el frente de fachada de la parcela 
15 del polígono 44

La Junta Ordenar a la mercantil IN-
TERMOBILIARIA, SA, como pro-

pietaria del inmueble sito en CAMI 
PEDRERA,49 (D), para que proceda 
en el plazo de UN MES a realizar los 
trabajos de limpieza inmediata del 
inmueble y posterior traslado de 
restos a vertedero (1.389 m²).

La JGL procede al archivo del expe-
diente, incoado a la mercantil CONS-
TRUCCIONES CHAMARTÍN S.L como 
propietaria del inmueble situado en 
C/ Mossen Vicente Musoles y Frai 
Terenci Huguet de esta localidad, 
al haberse restablecido las debidas 
condiciones de seguridad, salubri-
dad y ornato público del mismo, me-
diante la ejecución subsidiaria por 
este Ayuntamiento.

La Junta aturoiza el Proyecto de 
Ejecución a TERRADEZ SERRANO, 
JOSE EMILIANO y a FUSTER GRA-
LLA INMA, así como la ejecución e 
inicio de las obras de CONSTRUC-
CION DE VIVIENDA UNIFAMILIAR 
AISLADA CON GARAJE Y PISCINA en 
CR MADRID NUM. 10 de esta loca-
lidad. Así como autoriza el Proyecto 
de Ejecución a ARNAU FERRANDIS, 
JUAN, así como la ejecución e inicio 
de las obras de CONSTRUCCION DE 
VIVIENDA UNIFAMILIAR AISLADA en 
CR ROMA NUM. 29 de esta localidad.

También concede a la mercantil MAXI-
FACT, S.L., licencia de parcelación para 
segregar de la parcela B -resultado 
de la segregación de la finca sita en 
Camí Fondo núm. 43 de esta Ciudad. 
Igualmente, concedea la mercantil 
GAS NATURAL CEGAS SA, licencia de 
obras para la realización de una zan-
ja en vía pública para el suministro de 
gas natural en inmueble situado en C/
MADRID, 43. Al igual que se le conce-
de licencia de obras para la realización 
de una zanja en vía pública para el 
suministro de gas natural al inmue-
ble situado en C/ MADRID, 35 y en 
la calle FEDERICO GARCIA MOLINER, 
6 Igualmente concede a la mercantil 
GAS NATURAL CEGAS SA, licencia de 
obras para la realización de una zan-
ja en vía pública para el suministro de 
gas natural en inmueble situado en C/
MADRID, 43.

La JGL concede a SEGARRA MOLI-
NA, RAQUEL licencia de obras para  
la realización de una zanja en vía 
pública para la reparación de la aco-
metida de saneamiento del inmue-
ble situado en C/ VICENTE BLASCO 
IBAÑEZ, 25 de Burriana. Igualmente, 
concede a la CDAD PROPIETARIOS 
DE LA AVDA CORTES VALENCIANAS 
NUM 9, licencia de obras para la 
apertura de zanja para la realización 
de la acometida de saneamiento 
del citado inmueble. Además, tam-
bién concede a MONFORT BELLIDO, 
MARTA la licencia de obras solici-
tada para ELEVACIÓN DE VIVIENDA 
PARA DESVAN sita en CR MARIANO 
BENLLIURE NUM. 28,

La Junta DA CUENTA DE LAS DE-
CLARACIONES RESPONSABLES 
PARA LA EJECUCIÓN DE LAS OBRAS: 
1281/2017, 1871/2017, 1920/2017, 
1924/2017, 2082/2017, 2085/2017 
Y 2087/2017.

DESPACHO 
EXTRAORDINARIO 
PRIMERO:

La Junta aprueba el expediente para 
la contratación de la concesión ad-
ministrativa de la explotación de las 
instalaciones del bar del edificio po-
lifuncional municipal de la Serrate-
lla, sito en la calle Bélgica, nº 2, y el 
Pliego de Cláusulas Administrativas 
Particulares y Técnicas.

DESPACHO 
EXTRAORDINARIO 
SEGUNDO:

La Junta adjudica la contratación del 
suministro de 5 vehículos con des-
tino al cuerpo de Policía Local de 
Borriana (3 monovolumenes, 1 mo-
novolumen con kit de detenidos y 1 
vehículo tipo todo camino), en régi-
men de alquiler, a Alphabet España 
Fleet Management SA por el impor-
te total anual de 47.086,91 €



 HORARI AUTOBÚS BORRIANA · PORT · GRAU / BORRIANA · CASTELLÓ

BORRIANA- Rda. Pere IV / CASTELLÓ – Pl. Jutge Borrull (parades inicial i final)

EIXIDA DE BORRIANA PORT GRAU .....

8.20  .........................PORT·RATLLA·GRAU
9.20  ..........................................GRAU·PORT
10.20  .......................................PORT·GRAU
11.20  ......................GRAU·PORT·RATLLA
12.20  .......................................PORT·GRAU
13.20  .......................................GRAU·PORT
15.20  .......................................GRAU·PORT
16.20  .......................................PORT·GRAU
18.20  ......................PORT·RATLLA·GRAU
19.20  ...............................................................  
20.20  ......................PORT·RATLLA·GRAU

HORARIS: 
BORRIANA·RENFE·ALQUERIES

10.20 ...........................ALQUERIES·RENFE
12.20 ...........................ALQUERIES·RENFE
15.20 ...........................ALQUERIES·RENFE
19.20 ...........................ALQUERIES·RENFE

HORARIS FINS A LA RATLLA
8.20 ........ 11.20 ........... 18.20 ...........20.20

BORRIANA·ALQUERIES
SANTA BÀRBARA
7.30 ........................................................11.30
NOMÉS DIMARTS DIA DE MERCAT

LÍNIA BORRIANA · CASTELLÓ

Eixides 
BORRIANA cap 
a Castelló

6.30 ........... 14.15
7.15 ........... 15.15
8.15 ........... 16.15
9.15 ........... 17.15
10.15 ......... 18.15
11.15 ......... 19.15
12.15 ......... 20.15
13.15

Eixides 
CASTELLÓ 
a Borriana

7.15 ........... 15.15
8.15 ........... 16.15
9.15 ........... 17.15
10.15 ......... 18.15
11.15 ......... 19.15
12.15 ......... 20.15
13.15 ......... 21.15
14.15

DISSABTES

DIUMENGES I FESTIUS

6.30 ...........13.15
7.15 ...........14.15
8.15 ...........15.15
9.15 ...........16.15
10.15 .........18.15
11.15 .........20.15
12.15

8.00 ........... 14.00
9.30 ........... 16.00
11.00 ......... 18.00
12.30 ......... 20.00

7.00 ........... 14.15
8.15 ........... 15.15
9.15 ........... 16.15
10.15 ......... 17.15
11.15 ......... 19.15
12.15 ......... 21.15
13.15

8.45 ........... 15.00
10.15 ......... 17.00
11.45 ......... 19.00
13.15 ......... 21.00

TOTS ELS AUTOBUSOS TENEN PARADA A L’HOSPITAL DE LA PLANA
*NO CIRCULA DIUMENGES I FESTIUS

WEBS MUNICIPALS

Horaris atenció Tinència Alcaldia 
Poblats marítims
· Dilluns. Matí. Ajuntament
· Dimarts. 9 del matí a 13 hores Tinència Alcaldia
·  Dimecres. Visita del regidor als veïns de la zona marítima juntament amb el tècnic 

de Via Pública
· Dijous. Matí. Ajuntament
· Divendres 9 matí a 13 hores Tinència Alcaldia

www.burriana.es 
www.bibliotecaspublicas.es/burriana
casaljove.burriana.es 
adi.burriana.es
turisme.burriana.es 
arxiu.burriana.es
sme.burriana.es 
mam.burriana.es (Museu Arqueològic)
www.cmeviciana.es 

cardenaltarancon.burriana.es
www.burrianacultura.es 
www.juanvarea.es
www.cvdonaburriana.org 
www.facebook.com/ajuntament.burriana
policialocalburriana.es 
www.promocioeconomica.burriana.es
participa.burriana.es

FARMÀCIES 
DE GUÀRDIA

• Medina Badenes, Begoña 
Carrer del Finello, 15  .........21 (març), 1, 12, 23
• Muñoz Melchor, Fco. Javier 
Camí d'Onda, 41  ....... 22 (març), 2, 13, 24
• Peirats Santa Agueda, Jose A  
Carrer de La Tanda, 22  ...........23 (març), 3, 14, 25
• Terradez-Fuster 
Sant Vicent, 8  ............. 24 (març), 4, 15, 26
• Terrádez Navarro, Jose E. 
Federico Garcia Lorca, 19  .....25 (març), 5, 16, 27
• Vernia Sabater 
Progreso, 17  ............... 26 (març), 6, 17, 28
• Doménech Font
Maestrats, 28 ............ 18, 29 (març), 9, 20, 
• Gascó Mussoles
Pl. de les Monges 12 19, 30 (març), 10, 21
• Lloris Carsi
Barranquet 22 ..........20, 31 (març), 11, 22
• Beltrán Martí Navarro
Av,. Llombai, 1 .......17,28 (març), 8, 19, 30
• Almela Castillo  
Calle del Raval, 6  ....... 27 (març), 7, 18, 29
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NAIXEMENTS DEFUNCIONS TELÈFONS

*INHUMACIONS AL CEMENTERI 
MUNICIPAL

MATRIMONIS

Ajuntament de Borriana  .......................964 51 00 62 
Tinència Alcaldia Port  ............................964 58 70 78
Policia Local  .............................................. 964 51 33 11
Guàrdia Civil  .............................................. 964 59 20 20
Jutjat  ............................................................ 964 51 01 87
Serveis Socials  ......................................... 964 51 50 14
Casal Jove  .................................................. 964 59 16 92
Biblioteca Municipal ............................... 964 03 39 61
Oficina d’Activitats Culturals  .............. 964 83 93 17
Oficina de Turisme  ................................. 964 57 07 53
P. Poliesportiu M  ..................................... 964 59 10 02
Piscina Municipal  .................................... 964 59 14 00
INSS  ............................................................. 964 51 28 54
Agència Ocupació i Des.  ....................... 964 03 30 37
Ecoparc Municipal  .................................. 628 49 10 88
CAP ............................................................... 964 51 25 25
CEAM 
(C. Especialitzat d’At. al Major) ............ 964 33 40 90
ADI Servei d’atenció a la infància ...... 964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores)  ........ 630 71 70 97

COL•LEGIS
CP Vilallonga  ............................................ 964 55 84 90
CP Roca i Alcaide  .................................... 964 73 83 60
CP Penyagolosa  ...................................... 964 73 83 55
CP Iturbi  ..................................................... 964 73 83 65
CP Novenes de Calatrava  .................... 964 73 88 70
CP Cardenal Tarancón  ........................... 964 73 88 75
Col·legi Salesià  ......................................... 964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes  .................... 964 51 63 62
Col·legi Vila Fàtima  ................................. 964 51 25 18
Col·legi Consolació  ................................. 964 51 02 93
IES Jaume I  ................................................ 964 73 89 35
IES Llombai  ............................................... 964 73 92 65
Centre Educació Especial  ..................... 964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults  ................ 964 59 10 01
Guarderia Infantil  ......................................964 5102 41
Escola de la Mar  ...................................... 964 58 61 60 
Escola Taller  .............................................. 964 51 03 61 
CME Rafel Martí Viciana  ...................... 964 03 32 30

ASSISTÈNCIA SANITÀRIA 
Centre de Salut  ........................................ 964 39 07 50
Urgències  .................................................. 964 39 07 60
Cita prèvia  ................................................. 964 39 07 50
Centre de Salut Port  .............................. 964 39 92 80
Consultori del Grau (sols estiu) .......... 964 58 53 85
CSI Novenes (cita prèvia)  ..................... 964 55 87 00
CSI Novenes (urgències)  ...................... 964 55 87 01
Hospital General Castelló  .................... 964 72 65 00
Hospital de la Plana  ............................... 964 39 97 75
Ciutat Sanitària La Fe  ............................ 964 86 27 00
Centre de P. Familiar .............................. 964 39 07 56
Salut Mental  ............................................. 964 39 07 56
Creu Roja  ................................................... 964 51 76 07
Hospital La Magdalena  ........................ 964 24 44 00
Hospital Provincial  ................................. 964 35 97 00

DIVERSOS
Cementiri  ................................................... 964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara  ....................... 964 51 00 93
Junta Local Fallera  .................................. 964 51 62 17
Ràdio Taxi  .................................................. 964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé  ..................... 964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers  ..........................................085
Estació RENFE ......................................... 902 43 23 43
Magatzem Municipal  ............................ 964 51 87 12
Mercat Municipal  .................................... 964 51 07 37
Síndicat de Regs  ..................................... 964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari)  ........ 964 57 06 08
FACSA  ......................................................... 964 51 28 00

•  Vicente Manuel Beltrán Peirats  
i Antonia Egea Fernández

•  Alberto Llenas Avellaneda  
i Isabel Bea Agut

•  Domingo Domingo Vilar  
i Clara Ferreres Montoliu

•  Javier Mingarro Gurtubay  
i Miriam Roger Varea

Leyre Donet Garcia

Martín Iserte Ribes

Hiba Mountassir 

Ismael Robles Requena

Enzo Angulo Moragrega

Batiste Cardet Recatalà

Mar Agustí Marín

Marc Ramos Garcés

Amaya Begines Quirós

Marcel Lázaro Hernández

Gorka Gastó Garcia

Vega Guerola Gimeno

Hamza Mortabit

Celia Herrero Mendoza

Xavi Pi Feliu

Ángela De Las Liras Ramírez

Luís Gargallo Garrido

Alberto Gimeno Ros

Marc Egea Vía

Carolina Arambul Peña

Kilian Rodríguez Pitarch

MARIA LOPEZ ROMAN .........................85

MODESTO BELTRAN SEGLAR ...............79

ASUNCION LEAL GRANERO .................80

JOAQUIN GRANELL MORALES .............74

VICENTA HERNANDEZ CHORDA ..........83

BAUTISTA MONFORT BORJA ...............89

JOSE GIL RIOS .......................................92

JOSEFA SOLOZANO SOTO.....................75

JOSEFA TEJEDO FANDOS ......................82

VICENTA TRAVER GIMENO ..................84

MAXIMINO ESCRIBA GISBERT .............90

ANTONIO JOAQUIN  

GOMEZ MONSONIS ..............................62

DOLORES BARRUGUER EDO ................87

TERESA SABATER GRANELL ..............100

ANA MIRAVET PEREZ .........................107

FRANCISCO MONFORT FERRER ..........89

JOSEFA MARTINEZ RAMIREZ ..............79

CARMEN SOLER BERNAT .....................95

ANDRES MARTINEZ PARRA .................82

MªTERESA DELCAMPO CAPELLA ........93

VICENTA TRILLES BENET .....................86

AGENDA

 



La Jornada de Bàsquet 3x3 
organitzada pel Servei Municipal 
d’Esports va tornar a reunir a 
vora 350 xiquets i xiquetes a 
La Bosca.

El veïnat del Barri 

del Carme ja disposa 

de l’enllumenat amb 

tecnologia LED que 

millorarà la il·luminació 
i reduirà  

els costos. 

La Federació de Comerç i la Regidoria fan 
entrega del viatge a París i dels dotze 
sopars romàntics de la campanya Borriana 
T’enamora. 

El FoodieFest 
dedicat aquesta 

any al Carnestoltes 
va fer ballar i 

menjar al carrer 
a centenars de 

persones en la nova 
edició que ha tingut 

lloc a la Terrassa 
Payà dins les festes 

de Sant Blai.

actes socials
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